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2307 
 ראש השנה תשע"ה

קולות של תרועה? או אולי מה   האם הוא יום הדין? או האם הוא יום שכולו מה מהותו של ראש השנה?
 שחשוב בו זה לאכול תפוח בדבש? כל התשובות נכונות.

רק אומרת שהוא 'יום תרועה'. אך אני לא ממש יודע מה זה  ,מה הוא היום הזה התורה מקמצת במילים
 תרועה.

יש בה בתרועה כמה משמעויות. אולי זה כמו 'תרועה' מלשון צרות רעות ותרועות מלחמה. או אולי 
 הכל נכון וצורתו של השופר הכפוף שלנו יוכיח. ,'תרועה' מלשון רעות חברות אהבה וחיבה. ובאמת

בפחד עצום מיום  ,דו השני הינו רחב. אכן מתחיל יום זה בתרועת מלחמהאחד הוא הינו צר ובצבצדו ה
אך לאחר שכפפנו את ליבנו ותקענו המאה תקיעות והתפללנו  ,זה מסמל הצד הצר של השופראת  ,הדין

מע קול 'שו אנו בסוף חותמים כך: ,כרונות ושופרותיז תעם מלכויו ,קראנו בתורה והתפללנו מוסף ,שחרית
 אהבה וחברות. ,חיבה ,רעות אלובסופו של יום  ,תרועת עמו ישראל ברחמים'

' אוהב אותנו ולכן ניתן כבר לטעום דש נחתמנו כולנו בע"ה לחיים טובים ארוכים ומתוקים, ונדע ,אכן
 שנה טובה! -התפוח בדבש   המתיקות הזו באמצעות

 .פי לדברי תורה(אתר שיתו -וורטס  )מתוך אתר                     
 

 
 

 

 
 
 

 

 .וכל בני המשפחה

 
 

 נר זיכרון

 
 

 ד' תשרי תש"ן - ז"לבלום -גיטל גרטי
 

 ד' תשרי תש"ל -ז"ל  הניה דויטש
 

 ה' תשרי תשס"א -ז"ל  אלחנן מייסטר
 

 ה' תשרי תשנ"ח  -ז"ל  רחל בינה זיבוץ
 

 ה' תשרי תשע"ד  -ז"ל  ולה בן שלום
 

 תשנ"ה  ט' תשרי -ז"ל  נחשון בן יהושוע
 
 

 שהשמחה במעונם
                                                 

 מזל טוב 
 

 בת לנירית ולעמית. ,לאורנה גולדנברג ולכל המשפחה, להולדת הנכדה
 

 לערן ולאליאור.בכור לדבורה ולסטיב ליס ולכל המשפחה, להולדת הנכד, בן 
 

 תי ולשני.יהנין, נכד לענת וליענקל'ה, בן לא לדבורלה וליהודה צונץ ולכל המשפחה, להולדת
 
 

 .3636 נהג אמבולנס: - בריאותכונן  :ורנות מרפאהת
 
 

 

 החג והשבת בדף נפרדזמני 
  

 

 רוך דיין האמתב
 

 אבלים וכואבים על פטירתו 
 

 ז"ל רפאל בייפוס של חברנו היקר
 

 ומשתתפים בצערם של חברתנו טובה בייפוס
 

 וכל בני המשפחה.

 האוכל-שעות הארוחות בחדר
 מיד לאחר התפילהליל שבת 

 

לאחר  02:77שבת צהריים 
 הדרשה של שבת תשובה.
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 משה פורת  /רפאל בייפוס בהלווייתו לדברי הספד 
 

( Giessen( להוריו מיכאל והדוויג, בעיר גיסן)1211111.21י"ז מרחשון תרפ"ב )-רפאל נולד ב

 בגרמניה1 

 רפאל היה בן יחיד להוריו1 

רפאל למד בישיבה בפרנקפורט1  ,ם עליית הנאצים לשלטוןבית1 ע-אביו היה סוחר בדים ואמו עקרת

 היה בהכשרה1  םכחודשייבשלב זה הצטרף לתנועת "בני עקיבא"1 

 , שהפליגה מטריאסטה שבאיטליה, לנמל חיפה1 "גלילאה" הניואבעלה לישראל  1.92בשנת 

 1 1.92הוריו נשארו בגרמניה וגורשו למחנה השמדה, שם נספו בסתיו 

 צערו על שהוריו לא עלו לישראל1 את הרבה להביע ברבות השנים רפאל 
 

 התחנך רפאל במוסד "אהבה" בקרית ביאליק1  12-ועד כ 11בתקופתו הראשונה בארץ, מגיל 

משם הוא עבר לירושלים ללימודים ומשם לקריית שמואל ליד חיפה והצטרף לקבוצה, שלימים תקים את 

פרדס חנה, עד לעליית הקבוצה להתיישבות קבוצת שלוחות1 כחבר שלוחות עבר לפתח תקוה ואחר כך ל

 (1 1.92בשנת תש"ח )
     

 התחתנו1  1.92כשנה לאחר הגיעו לשלוחות1 הכיר את טובה )יורמן לשעבר( ובשנת 

 ילדיהם, משפחת בייפוס אימצה 9 -ילדים: נועה, מיכאל, אורי וחדווה1 בנוסף ל 9 לזוג בייפוס נולדו

 רובי משפחה שנפטרו1 קשל ילדות, האחיות שולה ומיה, בנות  2
 

הוותיקים אשר בינינו זוכרים רפאל היה הלולן הראשון בשלוחות, החל מלימוד המקצוע בפרדס חנה1   

לו ללולים1 הוא עשה זאת גדל הסיהמבנה הקטן העומד עד היום בין מ לבטח את המדגרה של רפאל, הוא

לדיו ספרו לי כי בעת איסוף הביצים אחריות ובהבנת העתיד הטמון בגידול עופות להטלה1 יב ,בחריצות

חוץ, תפקיד בו פעל -בלול המטילות, הם עזרו לאבא במלאכה זו1 לאחר מכן הוא נבחר לגזבר ומזכיר

 באחריות רבה1 

רבים -במרבית שנותיו בשלוחות רפאל עבד בהנהלת חשבונות1 הוא שלט בכל מכמני המקצוע, ורבים

 התייעצו בו בכל אשר מצאו לנכון1
 

ה איש משפחה למופת1 ילדיו, נכדיו וניניו היו כל חייו1 כל ביקור של צאצאיו גרמו לו שמחה רפאל הי

 רבה1 כל אלו היו משאת נפשו בכל מובן המילה1
 

 עגמת נפש1  ,לא מעט ,לו הגרמנבכל מהלך חיינו כקיבוץ היה כעין "מוכיח בשער" ו ,כאיש עקרונות

גרם לו עגמת נפש  -יה מכך יתופי, וכל אשר גרם לסטמהדברים החשובים ביותר בחייו היה הקיבוץ השיאחד 

 של ממש1 
 

ישבנו שולחן מול  ,יםשנ 21במשך  נותבעבודתנו המשותפת בהנהלת חשבו - אישיותלים ימ מספר

 שולחן1 רבות למדתי ממקצועיותו הרחבה, והכל במאור פנים ובחפץ רב1 
 

דאגה רבה אחר מהלך חייך מהבחינה הבריאותית, דבר אשר גדל רפאל, בשנים האחרונות כולנו עקבנו ב

בריאות טובים, נפלה אף היא למשכב1 הנני מצטרף בזה לכל  -והתעצם עת אשתך טובה, שתיבדל לחיי

 המודים למטפלות המסורות בך, שעשו מלאכתן בנאמנות רבה1 
 

 תהא נפשך צרורה בצרור החיים1                                   
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 .מיכאלבנו על ידי  - ל"רפאל בייפוס זלהספד דברי 
 

 סבא יקר ואהוב שלנו, אבא,
 

 בגרמניה. 2242 -התחלת ב מגיע היום לסופו של מסע ארוך אותו אתה 
  ,הגעת לארץ ישראל ,פרוץ מלחמת העולם השנייהלפני  ,נמלטת מגיסן עיר הולדתך 23בגיל 

 החלוציות שאפיינה את התקופה.בניית הארץ ברוח הצטרפת להקמתו של הקיבוץ והיית שותף ל
 משפחה לתפארת. םהכרת את אמא אותה אהבת והערצת, ויחד הקמתבהמשך 

 אמיתי. "יקי"ללא פשרות, חינוך  ודייקנותצייתנות  -המשמעת הייתה נר לרגליך  אבא,
ימי הולדת, ימי נישואין ושאר אירועים משפחתיים, שהעניקו לך הנאה רבה,  :תאריכים חשוביםכרת ז

 יסו להשמידה.צחון על אלו שניבזה נ תיסיפוק מהמשפחה הנרחבת שהקמת ורא ותחושת
את עיר לנו הרבה שנים של שכנוע הסכמת לקחת את משפחתך לטיול שורשים ולהראות אחרי 

 הולדתך ואת ביתך בגרמניה.
, התנגדת חותיושהקיבוץ החל לשנות את אורכגם הקיבוץ היו לדרך חייך ונשארת נאמן להם. עקרונות 

 זאת, אהבת לשמוע עדכונים שוטפים במשק ולהיות מעורה בנעשה בו.עם לשינויים אלו. 
ולהתעדכן שנאלצת לעזוב לבדך את ארץ הולדתך בגיל צעיר, היה בך הצורך לדעת, לקרוא למרות 

שהעניק לך מעין תחושת שייכות  "דר שפיגל"העיתון הגרמני ה ויתרת עללא בנעשה בגרמניה ולכן 
 .למרות הכל

הבולים המרשים, אהבתך למוזיקה הקלאסית וקריאת אוסף  -מתווספים תחביבך הנוספים  כמובןלזה 
 תנו.שהיו והינם חלק מא "הארץ"עיתון 

 כל קיבוץ,  מיםן ממוקכהידע הרב שלך, השרשת בנו את אהבת הארץ ודאגת שנכיר היבאמצעות 
 ישוב וכל עיר. כל

 שבועות זכית לחתן עוד נכדה ולראות יחד את כל המשפחה המורחבת. 6לפני 
 הייתה רבה ונהנו לראות אותך מאושר.שמחתך 

 .כולנו כאן מלווים אותך בדרכך האחרונה, ילדים, נכדים ונינים, משפחה קרובה וחברים אבא,
  כואבים וכבר מתגעגעים.

 על משכבך בשלום בין עצי התמר ושדות העמק שנשבעת שלא תעזוב לעולם. נוח 
 

 נ.צ.ב.הת.

 
 

 מענף המזון
 

  ערב יום כיפור:
נכין כמות אוכל גדולה  .המפסקת.. ההשנה לא נעשה מכירה מיוחדת לסעוד ,מניסיון משנים שעברו

 לקנות בזמן ארוחת צהריים.  יוכלווחברים  (4.20ח' תשרי ) יותר ביום חמישי
 .דיוויד וצוות ענף המזון    .צום קל ומועיל

 
 

 
 דש באוויראתר שלוחות ח

 

אתר החדש של קיבוץ שלוחות. אפשר להיכנס הלפני שבוע ולקראת השנה החדשה, עלה לאוויר 

 ,נט-. האתר מופעל במערכת של חברת קהילהwww.shluhot.org.il אליו באינטרנט לפי הכתובת:

ה בישובים ובקיבוצים. הוא כולל גם אתר שהיא רשת חברתית שכוללת כלים לניהול חיי הקהיל
 , וגם אתר שהוא רק לתושבי הקהילה שכולל מידע חשוב לחברייןשפתוח לכל המעונתדמיתי 

)שעות פתיחה, לוח מודעות, לוח אירועים ועוד( וגם נותן אפשרות של תקשורת בקבוצות או 
מחברת הזמנות יקבלו  ,םמייל שלה-שמסרו בעבר את כתובות האי ,בפורומים. בימים אלו חברים

הסבר על האופן בו יש )השם הרשמי של החברה הוא "משפוחה טכנולוגיות בע"מ(  עם נט -הקהיל
 . לל סרטון הדרכה, כוכנס למערכת ושם משתמש וסיסמה לכניסהילה

אפשר ללחוץ על הכפתור באתר של  "כניסה והצטרפות"  -למי שלא קיבל או שאין לו סבלנות לחכות 
להיכנס ולהתרשם. עוד לא הושלם כל התוכן של האתר, אבל  ניתןרף. לאחר אישור, ולבקש להצט

תמונות,  -היה חשוב להתחיל אותו. באתר הקהילתי תהיה אפשרות לכל משתמש להוסיף חומר 
 והיד עוד נטויה.   -לוח אירועים, הודעות 

 מידע בשלוחות בשנה החדשה. העברת בתקווה שזה יהיה עוד כלי לתגבור התקשורת ו
 

 .מנהלת האתר מטעם שלוחות - שבע לרנר-בת  בהצלחה לכולם!
 
 
 

http://www.shluhot.org.il/
http://www.shluhot.org.il/
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  ליבכםלתשומת 
 

 אין להיכנס לתחומי המגרש. חדשה הודעה לן בתהליכי שיפוץ לכן עד יהכדורסל עדימגרש 
      כם.יהורים בבקשה יידעו את ילד

 שכטר.ותם ר
 

 

 

 

 המיועדים למיחזור. םבערב נכין קישוטים שונים ומגוונים מחומרי

  23.00-22.00: השעה ,חדר אוכל: המקום ,42.2יום שני ה' בתשרי ב

 אפשר להתחיל לאסוף:

 מגזינים צבעוניים, גלילי קרטון, שרוכים, שאריות בד, אריזות פלסטיק, בקבוקים...

 ואת החומרים שאספתם. גירי פנדה סיכות, + מספריים, מהדק ערב:ל אנא הביאו

 

  .ועדות חינוך ותרבות
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1 

 / ראובן ארצי  ראש השנה
 

מֵי שְׁ חורֹ בִּ  חֵץ שָׁ

כֵלֶת  הַתְׁ

ים נִּ לָׁ ת מֵגְׁ  לֵהֲקָׁ

גַלֶה  תְׁ

וֵה קְׁ יַת מִּ פִּ  אֶת צִּ

ם  הַמַיִּ

ש דָׁ נָׁה מֵחָׁ ל שָׁ  כָׁ
 

ה מֵחָׁ ה שְׁ יתָׁ חִּ  נְׁ

ם מַיִּ  אַהֲבַת אֳמֶת בֵין שָׁ

 וֶאָרֶץ.
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 מעשה בחבית יין...
 

 
 

שנה חדשה  מזה של השנה שעברה. ,שער הנפתח לעולם שונה ,חדש שנה חדשה היא פתח"
עצי האורן  אין לצפות לנסים שיתרחשו נגד עינינו: היא תקווה חדשה, אפשרות למציאות אחרת.

הקשרים והיחסים  אבל מכלול הפרטים, לא יצמיחו תפוחים וקורות הבקתה לא יפריחו שושנים.
אבל שנה חדשה  יתכן שהכל נשאר כמו שהיה. ות.הם היכולים להשתנוהאנשים, בין הדברים 

ומשום כך  זורמים זה אל זה בדרכים חדשות. ,נקשרים זה בזההאנשים הדברים ומשמעה ש
את האפשרויות החדשות , שיהיו לנו עיניים לראות ולב להבין  אנו צריכים להתפלל בראש השנה

בתוך עצמנו ובתוך  שינויים,ולהתפלל שיהיו בנו הכח והאומץ לעשות את ה הנפתחות לפנינו,
 )הרב ע. שטינזלץ( "העולם

 

מספרים, שלפני שנים, לקראת תפילות הימים הנוראים, פנו תלמידים, בראשית דרכם, לרבם בשאלה 
הבאה: "אנו עומדים לה' בתחינה ובעתירה, ממליכים אותו עלינו ומבקשים שישלח לנו שנה טובה ומתוקה. 

לום, פרנסה טובה, גזרות טובות, ישועות ונחמות ועוד ועוד... ודאי שכל אנו מתפללים על חיים, ברכה וש
ל שומע תפילה, אך יחד עם זאת, מדוע לעיתים, גם כשהוא -תפילותינו אינם דרישה אלא רק בקשה מהא

 כבר מרעיף עלינו מטובו, ישנה תחושה, שלא תמיד מגיע אלינו השפע?"...     
ידיו, והשיבם במשל הבא: "מספרים על כפרי אחד שרצה לקנות יין. הרב הקשיב. חייך במאור פנים לתלמ

הוא העמיס על עגלתו חבית ריקה ונסע אל העיר הגדולה. בהגיעו אל בית המסחר 
ליינות, הכניס את החבית פנימה ובחר לעצמו את היין המשובח ואהוב עליו. אנשי 

לה. בשמחה רבה חזר החנות מלאו לו את החבית ועזרו לו להעמיס אותה חזרה על העג
הכפרי הביתה וקרא לבניו שיעזרו לו להוריד את החבית הכבדה מהעגלה. אלא ברגע 
שהחל להזיז את החבית, נוכח להפתעתו הרבה לגלות כי היא קלה מאוד. בדיקה 
מהירה העלתה, שהחבית פשוט היתה ריקה... בכעס רב חזר הכפרי אל העיר, נכנס אל 

יבו: 'מדוע רימיתם אותי? שילמתי במיטב כספי בעבור היין, ובסופו של דבר בית היין והחל לזעוק במר ל
הכלי שלי ריק... גזלנים שכמוכם...'. המוכרים, פערו כנגדו זוג עיניים ותמהו. הרי מלאו את חביתו... יצאו 
החוצה, בדקו את החבית לאורכה ולרחבה... ואז גילו סדק בתחתיתה... העצים שמהם הותקנה החבית לא 
היו תואמים, ובמשך כל הדרך עד לביתו ניגר ונשפך היין דרך הסדקים ארצה. 'איננו אשמים' הסבירו לכפרי. 
'מי שרוצה לקנות יין, מחובתו להביא חבית שלמה ומתוקנת, ולא כלי נקוב...' כך השיב הרב לתלמידיו: גם 

חמים והסליחות: 'אבינו מלכנו, אנו, בדומה לאותו כפרי, מבקשים לקנות רוב טובה. אנו מתפללים בימי הר
מלא ידינו מברכותיך'. הקב"ה מוכן לתת לנו את הברכות, אבל לשם כך מחובתנו להכין כלי ראוי שיחזיק 

אלא השלום". תלמידי היקרים, כל  –אותן. חז"ל למדונו ש"לא מצא הקב"ה כלי מחזיק ברכה לישראל 
ה מהודקים ומחוברים זה לזה, יהיה הכלי שלנו אם רק נהיאחד מאתנו הוא כמו נסר המחזיק את החבית. 

בני, מה אני מבקש מכם? איני מבקש 'אמר להם הקב"ה לישראל: שכן כך גם  שלם, והברכה תשרה בו...

  ...."ותהיו מכבדים זה את זה ,שתהיו אוהבים זה את זה ,אלא
 

 חברים ותושבים יקרים

 חד, בברכת שנה טובה.עם תחילתה של שנה חדשה, אני מברך מקרב לב כל אחת וא
 שתהא השנה הבאה עלינו לטובה, 

 שנת שמחה ובריאות איתנה. 
 שנה שבה נזכה לשמוע בקהילתנו, קול ששון וקול שמחה,

 שנה שבה נזכה, ביתר שאת וביתר עוז, 
 להדק ולקשר, את קורות ביתנו האישיים, החברתיים והציבוריים.

 ים... שנה שבה נזכה להאיר פנים... ונזכה להארת פנ
 שנה שבה נהדר במצוות "והוי דן את כל האדם לכף זכות"...

 שנה שבה נדע לסלוח לאחרים... ולסלוח לעצמנו...
 שנה שבה נזכה לראות כל אחד במעלת חברו ולא בחסרונו... 

 שנה שבה יתמלאו כל משאלות לבנו לטובה,
  ונחתם לחיים טובים ולשלום. אמן.

 

  .הרב מיכאל בברכת אהבה רבה! 
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  מתחילים שכולם, מחדש נתחיל "שוב
  העלים, המשורר, האוסף, החורש

  הטללים פניני, הרוח עם הנופלים
 ...."/ נתן יונתן התלולים חופיו אל החוזר והגל

 

קהילה יקרה, אנו עומדים בפתחה של שנה חדשה ומנהג הוא להיפרד מהשנה החולפת ולברך את 
חברה, חגגנו חבר וחצרנו: נולדו ילדים, חיתנו בנים שמחה ב הנכנסת. גם השנה זכינו לקולות של

אך מנגד, כמו הגל החוזר אל חופיו התלולים, חווינו גם  .שמחות ומשפחות חדשות באו לגור עמנו
ליווינו חברים בדרכם האחרונה, נפרדנו ממשפחות תושבים וחרדנו לגורל בנינו ששרתו צער: 

 ע "צוק איתן".  בצבמ
היוצאת ולהביא סיכום אותנטי מהשטח פניתי למרכזי הפעילויות ולבעלי בכדי לכבד את השנה 

תפקידים לסכם את השנה. שמחתי על ההיענות הברוכה של רובם )ומי שלא הספיק שיתכונן לשנה 
פס של עשייה קהילתית הבאה יהבאה(. אני שמחה להגיש לכם אסופה של סיכום שנה המכילה פס

 מאהבה. 
 רותם שכטר.       

 
 
 
 

 גיל הרך
 

 שנה טובה ומתוקה לכל ילדה וילד.." "שנה טובה לכל עמל, בניר וגם במלט,
 

 כמו גלגל, שנה מסתיימת ושנה מתחילה ושוב אנו מוצאים את עצמנו בתקופת קליטה והסתגלות. 
בחמישה בתי ילדים. בכל בית ילדים ישנו צוות איכותי, אשר דואג להתפתחות מתחנכים ילדים  42

 הבחינות. ההורים מוזמנים לשאול שאלות ולברר פרטים מול הצוות ומולי. הילדים מכל 
, הילדים עסוקים במשחק וכן בבניית יחסי אמון מההורים כבר מהדקות הראשונות שלאחר הפרידה

הם בודקים גבולות מחדש, בודקים את היכולות  ,מול הצוות. הם בודקים את הסביבה ואת בני הגיל
 לים עולם ומלואו.שלהם בסביבה החדשה ומג

 

נעמה גלעד, מרי טיקוצ'נסקי, יאאיתן אליהו, מעין נוקד,  -שעה טובה בהשנה נולדו  !טובמזל 
  .רחל פרלשטיין גאיהמנוחה תורן,  רבי, שיאתמרה רצ

 

ראש השנה יחול בשבוע הבא ובבתי הילדים חושפים את הילדים למאפייני החג בכל קבוצה, על פי 
 וכמובן עם נגיעה אישית לכל ילד. ,רמת ההתפתחות

 

 . כולם מוזמנים לבוא ולשמוע.44.02.22הורים כללית תתקיים ביום ראשון, אסיפת 
 

 הינם בחלקם פדגוגיים ובחלקם כלכליים. היעדים שנקבעו לשנה זו
הדגש הוא על מערכת הוליסטית הרואה בילד, בהורה, בצוות  - פדגוגית-מבחינה חינוכית

 המובילות, המטפלות הקשר בין  צוות אחד עם מטרה אחת. מתוך הראייה הזו יחוזק -ובהנהלה 
 בין בתי הילדים לבין עצמם וכן בינם לבין הקהילה. כמו כן, קו חינוכי אחיד ורציף יגובש בין הבתים. 

 עבודה רציפה וקבועה נעשית מול המובילות בתחומי פדגוגיה, מצוות, חינוך וחברה. 
 רך השנה. יחוזק הקשר בין בתי הילדים לבין הקהילה, לאו -מבחינה חברתית 

 נקדם שיתוף פעולה והבנה עם תושבי שלפים ונראה בהם שותפים לעשייה החינוכית והחברתית.
 הוצאות ונתאים אותם לצרכי המערכת מתוך התייעלות. בנדייק  -מבחינה כלכלית 

 נקדם סדרי עדיפויות שיתנו מענה לילדים, לצוותים ולמערכת. 
 

 ועית, איכותית ומובילה בתחומה, שמנו לנו למטרה להיות מערכת יעילה, מקצ
 ואת יעדי המערכת קבענו בהתאם לכך.

 

 שתהיה שנה טובה ומתוקה, שנה של עשייה חיובית ומעצימה.
 שנה של חוויות טובות, אשר תורמות לילדים, להורים ולצוותים.

 

 חג שמח
 ובשורות טובות,

 אלוית.
 

 
 
 
 



 

 

. 

  מהנעשה בחינוך, בקבוצות הגיל השונות
 

 ונטע / מורן 'ג-'ם אבית ילדי
 עברנו שנה עמוסה ומשובחת, 

 העשרנו את הידע באקטואליה, שירים וסיפורים.
 פיתחנו יכולות והעצמנו יחידים.

 טיילנו הרבה, בעיקר בעמק הקסום שלנו.
 וצברנו אלפי חוויות מהקיץ האחרון. שרנו, בנינו, שחינו והופענו.

ותושבי הדרום בתוספת מכתבים אישיים. מאמץ המלחמתי ואספנו חבילות לחיילים בלקחנו חלק 
 הכנו שלט הזדהות והוא עדיין מתנוסס בכניסה לקיבוץ.

 אפינו עוגיות מתוקות למבוגרים וחילקנו פרחים.
 התגבשנו, התחברנו והתבגרנו.

  בסוף הקיץ נפרדנו מכיתה ג' וקיבלנו בשמחה את ילדי א' הנרגשים.
  עדים חדשים וחלומות גדולים.יחד אנו יוצאים אל שנה חדשה, מאתגרת, עם י

 שתהיה לכולנו שנה טובה ומתוקה.
 

 / בטי וריעות 'ו-'בית ילדים ד
 שמחים מאוד על הצטרפותה של ו ילדיםהבשעה טובה ומוצלחת אנו פותחים שנה חדשה בבית 

 .ההדרכה ריעות עמית לצוות
בעבודה עם הילדים חיים ותשמח לשלב את הידע המקצועי והטיפולי -ריעות מטפלת בעזרת בעלי

 למעשה, היא כבר התחילה השבוע, הילדים היו בפינת החי ומאוד נהנו.  .אצלנו
ניקינו, חידשנו לוחות, סידרנו  - לקראת השנה החדשה הבאה עלינו לטובה, ולציון סיום החופש

ילדים כדי שהאווירה תהיה נעימה לכולם, ושבית הילדים יהיה מקום שכיף הושתלנו עציצים בבית 
 וטוב לילדים לשהות בו. 

השנה אנו רוצות לשים דגש על ערך החברות. נתחיל במציאת החוזקות של הילדים, ע"י קיום 
שיחות אישיות עם שתינו לסירוגין והבנה כיצד להפוך את החוזק של כל ילד למשמעות חיובית 

 וחשובה בקבוצה. 
  .מוצלחת ופורייה לכולנו ,מאחלות שתהיה שנה טובה

 

  -בר/בת מצווה ו חגגהשנה  !טוב -מזל 
 .דור שכטרו , איתי יקותיאלאביה שכטר, שני שרגא, נבו רביץגניאל, שי 

              

 בה תיכון / מאיהחטי
 השתדלנו לייצר מסגרת קבועה לפעילויות, ערב קבוע לכל גיל בשבוע,  ,בחטיבה ובתיכון ,השנה

 בין היתר עשינו פוייקה, שיחקנו, הכנו ארוחות בוקר ביחד, טיילנו, נסענו באופניים...
היום אחרי תקופה של הסתגלות  .התיכון התחילו גם לעבוד השנה על פי שעות עבודה מסודרות

 המערכת מסודרת וכל ילד יכול לרשום כמה עבד ולראות כמה עוד נותר לו בכל חודש. 
ה ארגנו פעילויות, יזמו והרימו דברים בכוחות עצמם וכך המשיכו גם 'במהלך כל השנה החבר
 במהלך החופש הגדול.

  .טורניר כדורסל של הקיבוץ הדתיבובחופש הגדול החטיבה והתיכון השתתפו בסמינרים 
בפעילויות שאורגנו בהובלת מחלקת הנוער של העמק בשיתוף פעולה של כל המדריכים כמו כן, 

מרוץ משימות בעמק וטיול ירח מלא. בקיבוץ קיימנו פעילויות וכמובן שגם יצאנו  ןבאזור, ביניה
 לקייטנות, החטיבה והתיכון בנפרד, יומיים של טיולים ואטרקציות. 

ן, מהחטיבה ועד התיכון, בארגון "של כל החבר'ה בקייטנת אילחלק עיקרי מהחופש היה התרומה 
  ,למרות האתגר שבאירוח קיבוצים נוספים כחלק מהקייטנה .כל ועד ההצמדות לחניכיםושל הא

ן "ניכר היה שכל אחד רוצה לתת מעצמו כמה שיותר לטובת הקייטנה והילדים. כחלק מקייטנת איל
כך להעשיר את בתרומה וכמנת להרוויח עוד כסף החברה יזמו הפנינג בבריכה למשפחות על 

 הקייטנה ככל שניתן.
לטיול ג'יפים לילי בו עברו הנחיה על החיות השונות  האת סיום החופש חגגנו בבריכה והחטיבה יצא

 החיות כאן בעמק.
טקס "שלום לך י"ב" המסורתי, נפרדנו מאביתר, עידו, עדן, ענת, אביה וטל בסיימנו בנופש י"ב ו

 פו אלינו לחטיבה אבישג, אביה וניתאי. בהצלחה לכולם בדרכם החדשה.והצטר
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 סיכום של שנה הוא פתיחה של שנה חדשה...
 ילדים. 42 'ו-'ילדים, ובבית ילדים ד 43  'ג-'אבבית ילדים  .ילדים חמודים 23יש השנה  ילדיםתי הבב

 בני נוער. 44בחטיבה ובתיכון יש 
נה את מאיה פורר )גולדמן(, בטי פרלשטיין, ריעות עמית, מורן גלבוע, מו -צוות החינוך הינו כוח נשי

 אביטל עמית ונטע וולך.
מתגבשים, משחקים נפגשים, שלפים. יחד ותושבים  ,חברים משתתפים ילדימערכת החינוך ב

 ונהנים.
 לעמק ולארץ שלנו. השאיפה שלנו היא ליצור גיבוש קבוצתי תוך זיקה לבית,

שסיימה קדנציה של שלוש וחצי שנים ומשי מועלם שסיים תקופת הדרכה של  השנה נפרדנו מעליזה
 . תודה רבה על הנתינה והמסירות לאורך השנים.'ו-'שש שנים בחטיבה ובבית ילדים ד
 קני גולדמן, הלנה רביץ, אורן גל ואבישג הופנברג.  סטיב ליס, -ועדת חינוך חדשה נבחרה השנה

 ובת המערכת.כל אחד תורם מזמנו ומכישוריו לט
מנסה למצוא איזון נכון ולהבין את אני ובנימה אישית, בתקופה זו של מעברים ושינויים בקיבוץ, 

 הצרכים המשתנים. 
 ענבל פורשר.שנה טובה!    מאחלת לכולנו שנה של עשייה ולמידה.                               

 

 

  ועדת בנים
 

 קדנציה של שלוש שנים. סיימהועדת בנים 
ובהזדמנות זאת שהתבקשתי לעשות סיכום לשנה האחרונה. חשבתי שיהיה נכון לעשות סיכום של שלוש 

 שנים.
. )ואני הרי מורגלת ביצירת 60ועד  24יצירת קשר עם חבר'ה בני מנכנסתי לתפקיד בחששות לא קטנים 

מעורבת מידי ולא להיות  לא להיות ,קשר עם ילדים רכים....( לאט לאט התרגלתי לרעיון ובין הטיפות גיששתי
למצוא את האופן שיתאים לחבר'ה ולי. מצד אחד לנסות להיות קשובה להם כשהם זקוקים,  ,מנותקת מידי

פונים, מבקשים. ומצד שני להתעניין בהם, ליצור מפגשים שיתאימו במינון, לדאוג להם, לדרוש מהם ולהיות 
 לבין המוסדות בקיבוץ.  מקשרת בינם

 ים.כוותמהלינו כוועדה משני הצדדים ואנחנו הפניות מופנות א
 חלק מהפעילויות שהיו לנו בוועדה: 

 שיעורים עם הרב שהחבר'ה תמיד נהנו להגיע ולשמוע.

 בגלבוע ולאחריו טיול רגלי למדוע.   ODTפעילות אתגרית 

 קב"ן במילואים. ,שיחה עם שחר ברקאי
 שבת מצוינת ומחכים כבר לשבת נוספת. -שבת בהודיות 

 ועוד פעילויות מגוונות. שאין דברים כאלו...שעורים בשבועות ,מובן מסיבות פוריםכ
וגם חיילינו לקחו חלק בה, מי בסדיר ומי במילואים. ו כולנו את המלחמה שליוותה אותנו בקיץ האחרון חווינ

 אנחנו היינו איתם ועם הוריהם בקשר ובדקנו את צרכיהם ובמה אנחנו יכולים לעזור.
עבדנו )ואנחנו ממשיכים( בוועדה על עדכון התקנון שיתאים לשינויים ששלוחות עוברת. שיפרנו מלבד זאת 

 טיפלנו במקרים פרטניים.ואת תקשורת האינטרנט בבית צעירים 
כל פעם  ,תיישנים שהייתי איתם גילהמר בהזדמנות זאת שיש לנו חבר'ה נפלאים ובמשך שלוש ואני רוצה ל

כל פעם שביקשתי עזרה תמיד ופתוחים, בוגרים  ,מוכנים לתת מעצמם ,עד כמה הם מדהימים ,מחדש
 , רעיונות וביצועים. באו עם יוזמהנעניתי בחיוב. וגם הם עצמם 

מה גם שנגמרה הקדנציה.  ,בגלל עומסים שיש לי השנה, ביקשתי שיחליפו אותי מאד נהניתי בתפקיד שלי.
 מי שיחליף אותי אני בטוחה שייהנה. 

 ות לחברי הוועדה שיחד איתי הובילו אותה בשלוש שנים האחרונות והיו לי לעזר רב. אני רוצה להוד
נירה ריטמן שלה זה קדנציה שנייה בוועדת בנים דואגת תמיד למתנות לפני החגים ולחלק הגסטרונומי על פי 

 הצרכים. וכמובן לקשר רציף עם הבנים.
עם בנים, ויחד עם נירה נסע לבדוק מקומות  ליוסי יעיש שעזר לי רבות בעניין תקציב, שיחות אישיות

 לשבתות ועדה. 
 לקשר עם החבר'ה ותמיד הציע עזרה... ,שבתותקידוש בלאיתן מאירפלד שדאג ל

 אני רוצה כמובן להודות לבנים שידעו להגיד מילה טובה, לפרגן ולהעריך את הנעשה.
 וכמו כן אני מודה להורים שגם הם היו שותפים במילים חמות.

 ה הקרבה ובאה אני מאחלת לבנים ולכל חברי ותושביי שלוחות:ולשנ
 ,שתדעו ליהנותושזאת הייתה המלחמה האחרונה. שתרומתכם בכל מקום תהיה גדולה 

 לתת וגם לקבל. לכל הסטודנטים הוותיקים והחדשים בהצלחה רבה.
 

 עידית חרובי.       
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 צמ"ד
 

שתיים בקיץ הקודם, שמיר ונילי חקיין ויובל בשנה החולפת זכינו וקלטנו ארבע משפחות חדשות. 
 ושלומית תורן.

בחודשיים האחרונים הגיעו שתי משפחות נוספות, משפחת נעמה ואבי שכטר, ומשפחת מיטל ואלי 
 רוזנברג.

 

, המאפשר בנייה בשלוחות, הוא הגורם העיקרי כיום של משפחות המגיעות "חבר חדש"מסלול 
 ם למקום ולאנשים הגרים בשלוחות, מבוגרים וצעירים כאחד.לשלוחות. זאת כמובן בתוספת אהבת

 

וועדת חברים ישבה עם המשפחות שהצהירו על כוונתם לבנות, ואף הפקידו דמי רצינות, והשלב 
 הבא הוא הצבעה על חברותם כחברים חדשים.

 

אנו ערים לחיי החברה הנרקמים בקרב כל המשפחות הצעירות. הקידושים בשבתות, ערבי חברה 
מראים לנו, חברי שלוחות, שאנו  -מיניהם וגן המשחקים המלא בשאון ילדים ובשיחות ההורים ל

בדרך הנכונה. ארגון משחקיה לילדים, ותצוגות מיוחדות למבוגרים מדגישים שוב את מעורבות 
הצעירים בחיים בשלוחות. מבצע ה'סטיקר שלי' ופתיחת אתר של קליטה באינטרנט ביוזמת מספר 

שלוחות,  -חדד את האהבה שרוחשות המשפחות הצעירות למקום המגורים, לבית מ -משפחות 
 ואת הרצון שלהם להגדיל את מספר המשפחות המעוניינות להיקלט למסלול חבר חדש.

 

חברי צמ"ד יחד עם חלק מהמשפחות המיועדות לבנייה, שוקדים על דרכים להפיץ בקרב ציבור 
בקליטה בשלוחות במתכונת חבר חדש. בנינו שאלון מחוץ לבני שלוחות, את האופציה הטמונה 

הנשלח למשפחות המעוניינות להכיר את שלוחות, ואנו בקשר עם מספר משפחות הבודקות 
 אפשרות קליטה.

 

כמו כן, אנו פועלים כל הזמן לשכלל ולהעצים את מסלול הקליטה, כך שיתאים למשפחות נוספות, 
 בלי לפגוע כמובן בחברי שלוחות.

 

תנו, שיום מקוות יחד אביתן הלכה למעשה בשלוחות, את שהביעו את רצונן לבנות  המשפחות
 כתיבה בנושא זה. -התחלת הבניה לא ירחק לבוא. מוטי, הפרויקטור, ירחיב את הדיבור

 

 ומה נאחל לעצמנו לשנה החדשה? 
 

ין התחלת בנייה, קליטה מוצלחת לזוגות חדשים, חברה צעירה צומחת, והמשך חיבור מוצלח ב
 שלוחות מתפתחת ומשגשגת. -מטרת כולם אחת  - צעירים וותיקים בשלוחות

 

 מלכה סימון.       

 
 
 

  "חבר חדש" -בניה חדשה  
 

 משתרעת על שלושה תחומים מרכזיים: "חבר חדש"הפעילות כיום בנושא בניה ל
 

ים חמשת המשפחות המועמדות הופיעו בפני ועדת חבר -קבלת "חבר חדש" באסיפת חברים  .2
 ."חבר חדש"והועדה ממליצה להעמיד אותם לחברות בשלוחות במסגרת 

הנושא צריך להגיע לאסיפת חברים ולהצבעה בקלפי, על מנת שנוכל להתקדם באופן רשמי 
 ומעשי לכיוון הבניה.

 

לפני כשבוע התקבלה החלטה משמעותית ברשות המקדמת את  -רמ"י )רשות מקרקעי ישראל(  .4
בגצי"ם כנראה בדרך, הסדר  -עם זאת הדרך עדיין קצת ארוכה המשך הבניה בקיבוצים. 

שימושים חריגים בקרקע, גובה התשלום שהקיבוצים יחויבו בו. עם זאת אנו מקוים שלכשנזדקק 
 להיתרי בניה, הם כבר יופשרו לחתימה.

 

המשרד עומד לצאת עם תוכנית חדשה להשתתפות בתשתיות בניה בקיבוצים.  -משרד השיכון  .6
יה הסכם של זכות וחובה בבניה )מסלול ברתה( אולם מסלול זה לא מאפשר בניה עד כה ה

בשלוחות עקב החובה שנמצאת שלוחות מבחינת זכאויות בניה. המסלול החדש עומד לאפשר 
השתתפות במענקי פיתוח תשתיות לחברים שנקלטו בשנים האחרונות. אנחנו בקשר עם 

 חויות.הגורמים במשרד השיכון ועוקבים אחרי ההתפת
 

ובינתיים, אנחנו במגעים עם החברה הכלכלית במועצה לקדם את תוכניות המגרשים ופיתוח 
התשתיות על מנת להיות מוכנים לתכנון הבניה, ברגע ששלושת הנושאים הכתובים למעלה ימצאו 

 את פתרונן.
 מוטי תורן.       
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 מועדת חברים

 שנה מהקמת ועדת החברים הנוכחית.   חצירק עברה ש למרותהגיעה השעה של הדו"ח השנתי, 
וזוהי לעזור לחברים להניף  -עוד לא הספקנו להתמקד במשימה העיקרית שהעמדנו בתחילת דרכינו 

את הדגל של גאוות היחידה שקהילת שלוחות כה ראויה לו. אומרים שאנו עוברים תקופת משבר 
קהילת שלוחות היא חברה חזקה כלכלי ויש אומרים אפילו גם משבר חברתי, אבל אינני מסכימה. 

אפילו  -וכן, גם ביום יום  -גם בשמחות וגם בעת צרה  -עם ערכים ועם רוח התנדבות ועזרה הדדית 
רי הקלעים ללא ואם זה פחות בולט. בתפקיד החדש יצא לי להכיר עוד ועוד מלאכים שעובדים מאח

חולים או סתם לעזור לשני כחלק בין אם זה ביקורי בית או ביקור  -לאנשים אחרים  בעזרהתמורה 
מאמצות", ולמי המשפחות "המהשגרה. אנו מברכים על כל הרחבת מעגל העוזרים והתומכים ו

 שמחפש כיוון, מוזמן לפנות אלינו.
 

 לפרסום.  יכולים לבואשבהם מטפלים שאינם  נושאיםטבע הדברים של הועדה הזאת, יש מ
 כמה נושאים כלליים שמטופלים ע"י הועדה הם:

 

זה נושא שמעסיק אותנו לא מעט והסעיף הכי כבד בתקציב הוועדה. כמו שגיל חברי  - עזרת קרובים
הנסיעות  הצורך לבקר יותר מששהרצון ועולה ההורים שגרים בחוץ ו ניםהקיבוץ עולה, כך מזדק

ב ואם, וגם מקרים חשיבות מצות כיבוד אאת שמקבלים בתקציב המשפחה. כמה שאנו מבינים 
מה שאפשר, אבל יתכן שיהיו ב הועדה מוגבל. אנו מנסים לעזור כבנים, תקציל של עזרה מיוחדים

העזרה  את גם ( החדשה. בסעיף זה אפשר לכלול4022שינויים בסעיף זה לקראת שנת התקציב )
רגון התורנים לארוחות ועזרה בין אם זה ארגון השבעה וא -לות, לא עלינו של ועדת חברים בזמן אב

 רגון נסיעות ללוויות וניחום אבלים מחוץ לקיבוץ.אובין אם זה  בזמן השבעה,
 

כבר מפסח תשע"ד, וכן בתחילת השנה הזאת תשע"ה, משאבי אנוש החליטה להעביר  -שי לחג 
חברים. לשכירים וללעובדי המשק והקהילה כאחד, וכמו כן, גם  -תווי שי לכל העובדים בקיבוץ 

קיבלו שסכומים גדולים יותר מאי פעם כיום חות מקבלות ההוצאות של הקהילה הן לא מעטות ומשפ
 בשלוחות. יש הדים מאד חיוביים ומקווים שמש"א תוכל להמשיך במסורת חדשה זאת. 

 -הקיבוץ ענפי ועדת החברים משלימה את החסר ומחלקת תווים לכל משפחה שלא קיבלה תווים מ
 ריה ותושביה לכבוד החג.בעיקר פנסיונרים. בנוסף, הוועדה דואגת לשי צנוע לכל חב

 

טיפול בחלוקת דירות הוא בין תחומי האחריות של מרכזת הועדה. קלטנו הקיץ שתי משפחות  -דיור 
 הנושא של דיור בקיבוץ הוא נושאר חברים או תושבים. יצעירות, ובנוסף, לפעמים יש צורך להעב

לפי המקרה  ,מנהל קהילה יחד עם מזכירת הפנים, ועם רכזת צמ"ד ו/או רכז בריאות ו/אוורגיש 
כל הגורמים בבהתחשבות  ,אנו מנסים לענות לצרכים של כל אחד בדרך הטובה ביותר ,הרלוונטי

תושבים בעקבות מעבר של  –ולפי יכולות הקיבוץ. בהמשך, נושא הדיור יהיה עוד יותר מורכב 
בר חדש" משפחות "חשל  ומעברם בשלפים, קליטת עוד משפחות צעירות ובעתיד בע"ה הלבתי

משימה לא  תעמוד לפנינו. כשגורמים אלו מצטרפים לסוגיית שיוך דירות, הלבתים שיבנו בהרחב
 קלה. 

 

 הצד החיובי שבאחריותנו.  את כשמטפלים הרבה בבעיות וקשיים, טוב כשיש גם  -ועדת קליטה 
 ועדת החברים תהיה הסמכות של ועדת הקבלה ל"חבר חדש". והוחלט במזכירות ובאסיפה של

שרוצות לקבוע ולבנות את  ,המקסימות ,נפגשנו בחודשים האחרונים עם חמש המשפחות הראשונות
נוכל  ,תחילת הבנייהאת נהל מקרקעי ישראל תאפשר משעם החלטת  ,ביתם בשלוחות. אני מקווה

 ן.  יהמשפחות נוספות תצטרפנה בעקבותשמשפחות להצבעה בקלפי ואת ה בקרובלהגיש 
 

ם פגעתי במישהו. לא קל לרצות את כולם, ולפעמים יש נפגעים אלבקש סליחה  אני רוצה - ולסיכום
 גם אם לא בכוונה. אני רוצה לברך את קהילת שלוחות לשנה החדשה: -בדרך 

 התחלות הן תמיד גם סוף: שיהא זה הסוף לאכזבות,
 הסוף למריבות, לשנאה ולמלחמות.

 .ידידות ואהבה שתהא זו ההתחלה של ימים טובים, שנת הגשמת חלומות,
 שתהא השנה הקרובה שנה מדהימה, שנה טובה לאדם ולאדמה.

 שנה טובה ומתוקה, שנת בריאות והצלחה,
 שנת שלום והקשבה, והכי חשוב, שנת אהבה.

 ו נותר רק לבקשיועכש
 שכל משאלה תתממש.

 

 שבע לרנר. -שנה טובה!  בת
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 חברה קדישא חסד של אמת
 

 אברהם אשר לא עזב חסדו ואמתו מעם אדני"."ויאמר ברוך ה' אלוקי אדני 
מסביר הרש"ר כי בני אדם נוטים לפעמים לעשות חסד עם מישהו אך תוך כדי כך נפגעת מידת 

 האמת ואילו אצל הקב"ה הדברים מתקיימים ביחד והחסד אינו פוגע במידת.       
כן האמיתי אך האמת. "אהבת האדם עיוורת היא ממלאת את משאלות האהוב בלא התחשבות בער

חסד ה' הוא חסד ואמת אין הוא ממלא אלא אותן המשאלות העשויות להיות לטובת האמת. בחסד 
ה' אין האמת נעדרת כן הדבר לגבי יעקב הדאגה לקבורתו היא החסד שמירת התנאי על נא 

 תקבריני במצרים היא האמת".
עשות זאת ברגישות אנו בחברה קדישא העסוקים בחסד של אמת כל ימות השנה משתדלים ל

 תוך כדי שמירה על מנהגי המקום.  ותהקרוב ותשל המשפח ןתוך כדי הקשבה לבקשותיה ,מרבית
 ולה בן שלום, יואל סימון, ישעיהו נאה,  יקרים: םחברילמנוחת עולמים  ליווינוהשנה 

 יהי זכרם ברוך.    , רפאל בייפוס.רחל סמסון, אולגה ריפקינד
 שרון לבית הקברות )שער לכוהנים( בביצועו של אברהם שכטר. פתחנו כניסה אחורית וג

 נוספו שני שבילי עפר המחברים את חלקות הקבורה עם הרחבה המרכזית. 
המחסן הנמצא בבית הקברות נעול ויש בו כיסאות ישיבה המיועדים לשימושם של החברים העורכים 

 שר איתי. אזכרות. המעוניינים להשתמש בכיסאות אלו מתבקשים להיות בק
חברים המפרסמים הודעה על לוח המודעות בעניין יציאה לבית הקברות מתבקשים להזמין  ,כמו כן

 במקביל רכב בסידור רכב על מנת שיהיה ניתן להסיע את המשתתפים לבית הקברות. 
זה המקום לפנות ולהזמין חברים, חברות, תושבים, תושבות המעוניינים לעזור לנו במלאכת קודש זו 

 הצטרף לצוותים שלנו )יש מספיק מקום בשבילכם(.ל
ברצוני להודות במילים חמות לכל חברי וחברות חברה קדישא העוסקים במצווה זו בהתמדה 

 ובמסירות כל ימות השנה. ישר כוחכם. 
 ולסיום לאחל לכל קהילת שלוחות עוד הרבה שנים של בריאות טובה ואריכות ימים.  

 

 אילן חרובי.  - בברכת שנה טובה       
 
 
 
 

 ועדת תכנון
 

  - לפועל של התמקדנו ביצירה והוצאה העדהו מאז כניסתי לתפקיד כרכזת ,מזה כחצי שנה
בשלב מתקדם  נכון לעכשיו התקנון עבר את אישור המועצה וכעת נמצא - תקנון לבניה פרטית

על זכויות החבר  שיגנו מתאימים חוזים/הסכמים במטרה ליצור הדורש ייעוץ מקצועי של עו״ד
  .והקיבוץ כאחד

בנושא זה נתקבלה . עבור חברים חדשים, תהליך המלווה על ידי מוטי תורן בניה חדשה פרויקט
 .היא קיבוציתהבניה, שיטת הבניה  החלטה באשר לשטח

 .אדריכלותהפיתוח השטח ו בהמשך יובאו לדיון נושא
ידי מוטי תורן כאחראי מטעם המועצה על  (. תהליך המלווה עלהחינוךמשרד  )במימון בניית גן חדש

הוחלט על המיקום שהינו במקומו של  ,אלוית ,בניית מוסדות חינוכיים. בשיתוף מוטי ורכזת גיל הרך
יובא לדיון  ׳פסל הנחש״, בסמוך למעון וכן על הדגם שייבנה. אופן מיקום המבנה על המגרש המיועד

  .בהמשך
מן על ידי המועצה האזורית נמצא בשלבי סיום ובתקווה הממו שביל להולכי רגל בכניסה לקיבוץ

  .שיסתיים בזמן הקרוב
 הנותיל בתקווה שנוכל .הממומן בעיקר על ידי המועצה כדורסלהקט לחידוש מגרש פרויההחל 
  .בקרוב ממנו

  .תרומה שקיבלנו אנו נמצאים בשלבי תכנון עבור תוספת קטנה בזכות - ספריית הילדים
מהצומת ליד המסגרייה ועד  הכביש אנו נמצאים בשלבי תכנון של -זי לקיבוץ כביש הכניסה המרכ

לשער האחורי. התכנון נעשה בשיתוף עם המועצה. הכביש החדש יעבור מאחורי המרכולית, לכל 
מדרכה להולכי רגל, תאורת רחוב, מגרשי חניה ופיתוח נוי. לאחר האישור בועדת  ים:אורכו מתוכננ

יות לציבור. הפרויקט אמור להיות ממומן ע"י משרד התחבורה. אין לנו עדיין תכנון, נציג את התוכנ
 . 4022מידע לגבי מועד הביצוע אבל מקווים שזה יהיה במהלך שנת 

 .בברכת שנה טובה, שנת בניה, פיתוח והתחדשות
גולדמן. סנדי                                                                            
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 מהמרכולית
 

.שעות בלבד 'עובד במרכולית צוות קבוע כבסיס כשחלקו עובד יום מלא וחלק מס ,כבעבר ,כיום  
או כשיש עומס יתר. מדי פעם אני מגייסת עובדים נוספים לפי הצורך ע"מ להחליף עובדים שחסרים  

לט מעודדיםהנתונים בהח .נתונים שבהם אני רוצה לשתף גם אתכם 'בניתוח שעשיתי נחשפתי למס  
  .(לאור העובדה שכל הזמן מדברים על תחרות מבית ומחוץ) ומפתיעים

 

  קיימת  ,בהשוואה לתקופה המקבילה אשתקד ,היקף המכירותבשבנתונים שהוצאתי נמצא .  2
( 2/4026) ההתייקרויות היו גם בשנה שעברה החל מחודש  %3 -גידול של כ מגמת       
.מעודדתבהחלט המגמה  ים חשבוולא חלילה ירידה כפי שרב       

 

  .תה סגורהיהמרכולית הי 2:00 - 22:00בין השעות  קרועד לפני כחצי שנה בשעות הב ,כזכור.  4
לא היינו משוכנעים בתוצאות.( ח אדםוכמובן ללא תוספת כ)כשהחלטנו לפתוח גם בשעות הללו        
..ד פעילות..מא ללו הןהשעתיים שהמניתוח שעשיתי גיליתי  ,לשמחתנו       

.להגדיל את שעות הפתיחה בעתיד היא התובנה שלנו       
 

רות לא אכזבה ונרשמה עליה חיובית בהיקף הקניות.יפוהירקות הגם מחלקת . 6  
.הבאאת הניתוחים הללו עשיתי מתוך סקרנות ובעיקר כדי לבחון את המשך הפעילות ל      
כי רק כך נוכל  ,להעיר ולהאיר ברוח טובהאנחנו מאד מכבדים את האנשים שבאים  ,לסיכום      
נו בשירות לחברים.להשתפר ולתרום את חלק      
אנחנו מצדינו נמשיך להשתדל ולהשתפר.ובנו  ותתלוי ןיש תקלות שאינ ,לעיתים      
  .בתקווה להמשך שיתוף פעולהו אמון, רוצה להודות לכל הלקוחות שנותנים ב כולבוצוות ה    
.עלינו ועל כל עם ישראל בה שנת שגשוג ובריאות טובהשנה טושנזכה ל      

  

.אתי בשם הצוות                                                                              
 
 

 
 
 

 ענף המזון
 

חיסכון. צמצמנו בכוח אדם ולא באוכל. הצלחנו להשאיר את ההדגש העיקרי היה בתחום  ,השנה
הוספנו והורדנו מנות לפי  ,לפי התקנון של הפרטת המזון. ביחד עם זאת "הסטנדרטיתמנה "ה

מוצלח זה לא היה  .חבריםה/נופשהמזנוני את חגים נעשה ניסיון לאחד בבשבתות ו תגובת החברים.
 ירקות באיכות "מוסדי".הפירות והואחרי קב"ק נאלצנו להפריד ביניהם. חברים מאד נהנים משוק 

 .ת לארוחות ערב בחורף וגם מנות מיוחדות לקינוח בראש חודשהכנו מגוון מנות חלביו
  .מאחל לכולנו שנה טובה ובתיאבון יתר

 

 .דיוויד וצוות ענף המזון        

 
 
 
 
 

 ועדת צדקה
 

)רענן(, אילן חרובי והרב מיכאל.  יועדת צדקה היא ועדה לא רשמית וללא תקציב. חברים בה אנ
ת קופואת הנאסף בתרומות של החברים, את הלחלק  אנחנו יושבים כמה פעמים בשנה כדי
פושקה שנמצאת דרך קבע בבית הכנסת. אלו בדרך כלל בו שמונחות בבית הכנסת לפני החגים

וח המנות בפורים. סכומים לא גדולים. כמו כן, אנו מעורבים גם בחלוקת התרומות שנאספו ממשל
לתת לאנשים פרטיים )בעיקר לבעיות  אנחנו משתדליםומגיעות אלינו מכל הארץ בקשות לתרומות 

רפואיות( ולאו דווקא לארגונים ועמותות. אנחנו מעבירים כספים גם לנזקקי האזור. )עניי עירך 
 קודמים(. בהמלצת רבני בית שאן והמושבים.

כל אחד יכול לתרום למי שהוא רוצה מתי שהוא רוצה, לא חייבים להעביר את התרומות דרך הועדה 
 שלנו.

 

 רענן וייס.        
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 ועדת בריאות  
 

שנת תשע"ד התאפיינה בעשיה במגוון רחב של תחומים, סגרנו את המעגלים שהתחלנו בשנת 
 חדשים. במעגלי עשיה תשע"ג ופתחנו

 

מתן מענה אישי ומשפחתי למטופל ולבני . יום שירות לכל הציבור נותן בכל רווחההמרפאה והצוות 
 משפחתו במקצועיות רבה.

 .ואוורורקבועות, מפגשים משפחתיים, מפגשי לימוד שיבות שבועיות לצוות י
מלווה בגורמים מקצועיים לרווחת החברים: שיתוף פעולה עם צוות רווחה, ועדת יעוץ  -עבודת הצוות 

 ועם העובדת הסוציאלית.
מנהלת הבריאות דאגה לנו  .שנה במסירות רבה 24השנה נפרדנו מד"ר  ליליאן לב שעבדה אצלנו 

 חליפים, בימים אלו עובד אצלנו ד"ר אלכסנדר בלומברג.למ
 

ועדת בריאות ורווחה דנה בנושאים רבים ומגוונים הן ברמת הפרט והן ברמת הכלל לתועלת 
 ושם על מתן מענה מתאים במסגרת התקציבית.מהדגש  הציבור.

ועלויות נושא מורכב ורגיש הכרוך ברגישות רבה הוא  , שבו עסקנו רבות השנה,נושא הסיעוד
סיעוד שאושר באסיפה. הנוהל מגדיר את יכולת הקיבוץ לתת ההוועדה הכינה את נוהל  .גבוהות

 מענה סיעודי לחבר בזמן בו הוא זקוק לו בנושא הטיפול, התאמת הדיור והניידות.
 

 ,מושלם" של הכלליתהביטוח "ההשנה הוספנו לסל הביטוחים הרפואיים הניתנים לכל חבר את 
 תודה לכל האנשים שטיפלו ברגישות בנושא. וסף גם ביטוח סיעודי אישי.ובימים אלה נ

 

 .   בשיתוף עם משאבי אנוש יצאנו ללמידה על מערכות הבריאות בקיבוצים השכנים לנו
למדנו כיצד פועלות המערכות השונות במתן מענה רפואי וסיעודי לחבר מתוך רצון להתחדש 

 ו נותנים טיפול רחב ומקיף ותומך לחבר ובני משפחתו.שכמערכת אנ ,מן הלימוד עולה ולהתייעל.
 

חתימת הסכמי אהדה עם משפחות שילדיהם בעלי צרכים  באסיפה. ם"נבחרה הנהלת "קרן מילואי
. חתימת ההסכם עם המשפחות 4022עד סוף שנת  -כשיבחרו כל גופי ההנהלה לתתבצע  מיוחדים

 .4022מתוכננת לשנת 
 

שעסקו בהסתגלות  ,העובדת סוציאלית ,וד לכל הציבור עם עפרההשנה ערכנו סידרת מפגשי לימ
 ובמעגלי שינויים בחברה. הפרט למעגלי שינויים בחיי

 ערכנו מפגש עם יצחק מובסוביץ בנושא: צוואות וירושות. ,כמו כן
 

 בערב צוות בריאות ורווחה שערכנו השנה השתתפנו בסדנת מתן שירות שנערכה ע"י הילה דנינו.
 

 רופא, החדר לרכשנו ציוד למרפאה: מזגן  )אמא של ברל( נדיבה של הגב' סו לרנרבתרומתה ה
 .מבנה המרפאה נצבע, רמפת הקולנועית שופצה קולר מים קרים ומכשור רפואי.

 שולחנות כיסאות ומיטת טיפולים קיבלנו ממשרד הבריאות. -ציוד משרדי 
 

התעמלות, לימוד,  פרשת שבוע, גים:בית דורות  פותח את שעריו לפעילות רחבה ומגוונת של חו
והעשרה. בית דורות פתוח כל השבוע, באווירה  סטוריהיאימון קוגניטיבי, יצירה, בישול, אנגלית, ה

 תומכת ואוהבת. ,ביתית חמה
 

כמו בכל מעגל חיים השנה נולדו תינוקות חדשים בביתנו וצחוקם ממלא את השבילים ובמקביל 
  עד רגעיהם האחרונים.נו וסעדנו וינפרדנו מחברים יקרים אותם ליו

     

עבודת הבריאות והרווחה ממלאת אותי סיפוק רב. מלווה אותי צוות גדול הנותן את כל כולו לטובת 
מקצועיות, סבלנות ומעל הכל  המקדיש ידע רב, ,החבר ורווחתו. אני מודה לכל אחד ואחד בתחומו

 והכלל על אתגרים העומדים בפנינו בחיי הפרטהמנסה להתגבר בהצלחה ביחד אנו צוות  אנושיות.

 בקהילה.
 

 - אתגרים לשנה החדשהה
 

 . וארגונו מחדש התייעלות בכוח אדם .2
 תוך שמירה על מסגרת תקציבית.  ,המשך התמקדות בצרכי הסיעוד והתאמתם לחברים .4
 בניית תקציב ריאלי לבריאות ורווחה. .6
 בנית ארגון הבריאות כארגון לומד ומתפתח. .2

 

שנה אנחנו קובעים את הכיוון בו נצעד בשנה הבאה, כששאר השנה נמשכת בעקבות אותם בראש ה
 -הרצונות. ראש השנה הוא יום שנועד כדי לרצות את הדברים הטובים, משום שמה שאנחנו רוצים 

 הוא המקום אליו נוּבַל. -רוצים באמת 
וראש השנה הוא  -יל שם רצון, הוא הבסיס למי שאנחנו ולמה שאנחנו אחראים במיוחד. הכל מתח

 היום המתאים, יותר מכל יום אחר, ללטש את מיומנויותינו ולעבוד על אמנות הרצון.
 

 גידי כהן.  - תחל תשע"ה וברכותיה
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  מרכז דורות
 

 "אשרינו ומה טוב חלקנו" שזכינו לבנות מרכז דורות בשלוחות.
ומנצלים את המגוון הרחב שיש. במרכז יש פעילויות מגוונות ותודה לאל שהרבה חברים מודעים 

אנחנו משתדלים לציין כל חג וכל אירוע וזה הופך לחוויה בלתי נשכחת שנותנת לנו עוד כמה רגעי 
 לשנים טובות נוספות. נצבריםצחוק ש

 שכל אחד בתחומו נותן במסירות בהתמדה ובשמחה.  ,וכל זה בזכות כל מעבירי הפעילויות
ים בשמחה כי יש לנו בית ובבית זה יש חום, אהבה, ונתינה. החברים מרגישים שלמרכז דורות בא

אחים גם יחד" שזה  ט"שב -החברותא  האנו לומדים, יוצרים, אופים, מתעמלים, ובין לבין והכי חשוב
 .בפני עצמו מאפשר שיחה בין הנוכחים ותמיד יש ממי ללמוד כמו בקיבוץ של פעם

 .ח האנושי שבביחדוהכ -המפגשים עושים את שלהם 
 

 בכל יום פותחים בהתעמלות עם פרידה רותם. - הפעילויות במרכז דורות
 ויס ולאחר מכן שעור עם רותי פרס שעסקה בשנה זו בנושא:שיעור עם משה  - ביום ראשון

"יהדות אשכנז ותורת החסידות". לאחר החגים בע"ה תעסוק בנושא: "היהודים ותנועת ההשכלה 
 בשיתוף עם הלומדים המתמידים וההנאה היא של כולנו.באירופה" נושאי השיעורים נבחרים 

פעילות יצירה עם אליס "ברוח החומר" עבודה עם חומרים שונים ומגוונים בטכניקות יצירה  - יום שני
 מפתיעות.
בזכות פעילות זו כל הנוכחים שותפים להבאת מתכונים ועולה  .בישול ואפיה עם אליס - יום שלישי

ם נהנים מהניחוח והטעם וזאת יעידו כל המשתתפים , וכמובן שכולכונההשיח על תזונה בריאה ונ
 בפעילויות השונות.

 תשבצים ואקטואליה עם רחל כוכבי. חידונים, בדיחות, פרשת שבוע, - יום רביעי
מפרשים ושרים שירים ישראלים, לומדים על  ,קוראים "דרך השיר" עם אביטל. - יום חמישי

ורים, משלים, מאמרים מן העיתונות והעיקר שיהיה מעניין ויהווה פתח לומדים סיפ ,המשורר. כמו כן
 לדיון. אביטל משלבת חידונים מסוגים שונים, חשיבה מחוץ לקופסא, סודוקו ולמידה מעשירה.

 אנגלית עם חוה ורקר. -
לבקר ולהשתתף במגוון החוגים המעניינים אתכם. כל אחד בוחר את תחום  ,אואני מזמינה אתכם לב

 ין שלו.העני
 אני מאוד נהנית מכל העשייה הברוכה ומן הנוכחות הגדלה ומתרחבת משנה לשנה. ,פן אישיובא

 מאפשר פתיחות וקבלה.להתבטא ושלכולנו זה גורם סיפוק רב שיש לנו מרכז שכזה שבו יכולים 
 הצוות נהנה ומזמין אתכם להמשיך להשתתף. אנו פתוחים לכל בקשה.

 שנה, יהודית וציפי.תודה על התמיכה הברוכה לשו
 מאחלת לכולם שנה טובה, בריאות והכי חשוב שנצחק ונשמח.

   

 אליס כהן.       

 
 
 
 
 

 עוגות ניצה ומרים
 

קנינו כמה  ,נקנה תנור אפיה ביתי לבית דורות ,התחלנו לאפות עוגיות .שנים 2-הכל התחיל לפני כ
מים מהבית מחברות ומחוברות, הבאנו מרש ,קערות, כוסות, כפות ובוחש. קנינו מצרכי אפיה

שהו יקנה אותם בכולבו. יובעבודת ידיים )נקיות( אפינו כמה סוגי עוגיות, ארזנו בקופסאות וקיווינו שמ
עד  22:00 -כל שני ורביעי מ  -להפתעתנו למחרת היום אזל המלאי. הוספנו עוד יום אפיה בשבוע 

 כל נמכר.ה)בערך( אפינו עוגיות ו 24:00
 קופסאות ביום, והיום כשאנו כבר מקצועניות אנו מספיקות 42- 40ו להכין בתחילה הספקנ

קופסאות ביום אפיה אחד. ומי שמגיע לכולבו קצת באיחור כבר לא ימצא על המדף את  20- 62-כ
 העוגיות שלנו.

 שי לחג.  -בראש השנה הראשון להקמת העסק אפילו הכנו קופסת עוגיות לכל משפחה 
 רות רווח. אבל עם סיפוק גדול!בקיצור יזמות ללא מט

 וכל עוד יהיה לזה ביקוש ולנו יישאר כוח אנחנו נמשיך.
 

 ניצה ומרים. -שנה טובה ומתוקה 
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 ארכיון
 

איך שהזמן חולף ועובר!!!(. קדם  –שנים?!  4שנים )ואו, כבר  4-את עבודתי בארכיון התחלתי לפני כ
סטוריה של יודות חשובות ויסודיות, לשם שימור ההלי בארכיון חברנו שלמה סמסון שהותיר אחריו עב

(  ועד מועד כניסתי 2222 -ווסדה )תש"אינוגעים בעיתוני שלוחות מיום ההשלוחות, בעיקרי הדברים 
 לעבודתי זו.

 

 על בסיס עבודתו זו של שלמה עסקתי והנני ממשיך לעסוק )בתחילה בסיועו הרב, האדיב 
 ים החשובים כדלהלן: והמקצועי של שחף גלעד( במחשוב הדבר

 

כל העיתונים )"בדרך", "דף לאינפורמציה פנימית", "יומן הקבוצה", "יומן שלוחות", "ידיעות  .2
 , ו..."דף אינפורמציה".23.2.2222 -השבוע", "הד הגלבוע" החל מפסח תשי"ד 

 .הפרוטוקולים של אספות החברים .4
 .הפרוטוקולים של ישיבות המזכירות .6
 .עודכנותתקנות קבוצת שלוחות המ .2
 קבצים של נוהלי "הליכות". .2

)ביניהם כל עלוני שלוחות( קיימים ונמצאים ושמורים  הנ"ל כלמן הראוי להוסיף בזה, כי המקור של 
 עפ"י מקורות כתיבתם ועריכתם, כרוכים עפ"י שנתונים. 

 

שלוחות. של  הסדהיוובמרוצת השנים מאז  שנפטרוחברים הקיים חומר עשיר ורב, כמעט על כל 
 נושא זה ישנן מחשבות ותכניות להרחבה ולשיפורים.ב

 

 אחד הדברים החשובים שברשותנו הנו אוסף של ספרים שחברים כתבו. נראה לי שישנם ספרים 
 ם טרם העבירו עותק ממנו למשמרת בארכיון. יהמחבר-חבריםהנוספים מהנ"ל שמשום מה 

 ראו נא תזכורת לדבר!!! 
 

 ת של מספר חברים ז"ל שמשפחותיהם מצאו לנכון להפקידם זבונויבנוסף לכל הנ"ל, קיימים ע
 למשמרת בארכיון; הארכיון לקלטות שנוצרו ע"י אורי לנדאו ז"ל; הארכיון בתמונות וצילומים של רעיה 

שנים האקונומית של שלוחות; בין פעילות הארכיון בשנה האחרונה:  20-אריאל מתקופת היותה כ
משפחות חברים, ברובם במסגרת "עבודות שרשים" שהוכנו ע"י סיפורי  40-אוסף עשיר של קרוב ל

בני הדור השני והשלישי. מבצע זה טרם הושלם וממתין במלא הרצינות לחברים ומשפחות שטרם 
 הצטרפו למבצע חשוב זה. 

 

: קיימים בשלוחות מעין ארכיונים ציבוריים חשובים למדי, שמשום סטוריתיהערה חשובה מבחינה ה
יות" נמצאים מאז ומתמיד בחזקתם וברשותם של חברים, ביניהם: עושר עצום של סטוריסיבות "ה

רבים  סרטי תעודה; מנחם לוטן ז"לשלוחות, של "הצלם האגדי"  ה שלמאז היווסד תמונות וצילומים
. נראה לי כי קיימים שלום זלוטניקסטוריים, שצולמו ותועדו ע"י ירועים חברתיים והיועשירים מא

 פים ששמורים בידי חברים. "ארכיונים" נוס
תרע; דברים רבים ונוספים קיימים בין השאר מתקופת טרם עיסוקי במלאכה חשובה שקצר המצע מלה

 הרי זה משובח. -יר ולהוסיף על הנ"ל אזו. כל מי שיוכל, ירצה לה
סטוריה, ביניהם ישלוחות בשימור הה מה שלהנני מרגיש צורך להודות לכל אשר עסקו במרוצת קיו

יל, הבולדוזר, ההוגה היוזם והמבצע אברהמ'לה שכטר, שהקים את מוזיאון שלוחות במתכונתו הפע
 כל הכבוד לך,  -והראשיתית וכן שיקום "תחנת אגד" הישנה ז"ל  העכשווית

 !!! כן תרבה וכן תוסיף!!! אברהמ'לה
 

 .תם ולא נשלם...משה פורת

 
 ועדת השתלמות 

 

 ם במסגרת תוכנית השתלמות: השנה למדו שישה חברים לימודים שוני
ניהול מערכות בריאות, ניהול כללי, אמנות פסיכותרפיה, חשמלאות, וערבית. חמש חברות למדו 

 ב. "לימודי יהדות בעין הנצי
 ועדת השתלמות מאחלת לכל הלומדים שיראו סימן ברכה בכל מעשיהם, ושיתקיימו משאלות ליבם.

 

 יעל בן אבי.       

  
 ענף הבגד

 

בשנה  -תשע"ה הבאה עלינו לטובה, אנחנו מברכות את קהילת שלוחות תושביה וילדיה לשנת 
 טובה של בריאות, פרנסה טובה, שגשוג כלכלי וחברתי.

 

 יהושוע וחגית פרלשטיין.-רחל בן       
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 חתונותועדת 
 

 וחמדה לרנר, נתנאל והדס בן אבי, הלל וליזי לרנר, גבריאל  -התחתנו בשלוחות השנה  !טוב -מזל 
 ויהודה נתנזון. פולסטר, ג'ודי עלה ואביעד כץ, צורית ויוסי יוסףי

   רס.עומר ואפרת פונעמה בן זאב, אסתי ויהודה גרשלר, טוביה  - ומחוץ לשלוחות
 

 ודי וטובה.ג'       
 

 
 

 ועדת קלפי
 

 מועדי הצבעה:
במועדי  סגירת חדר האוכל בבוקר ובימי שישי וערבי חג גם בצהרים חייבה הסדרים חדשים

 פעמים: 2ההצבעה. לפי הסידור החדש אנו פותחים את הקלפי 
 בימי חמישי בזמן ארוחת צהרים. .2

 בימי חמישי בזמן מכירת המזון לשבת. .4

 בימי חמישי בערב במשרד מזכירת הפנים. .6

 בימי שישי בצהרים במשרד מזכירת הפנים. .2

 במוצאי שבת במשרד מזכירת הפנים. .2

 מספר בעלי זכות ההצבעה
. 232לבערך  222בעלי זכות ההצבעה ירד מבערך  -השנים האחרונות מספר החברים בעשר 

 חברות וחברים למנוחת עולמים. 43לוינו בשנים אלה 
 ההצבעות בקלפי בשנת תשע"ד

 פעמים: 2בשנת תשע"ד הקלפי הופעל 
 במר חשון: בחירת מרכזת משאבי אנוש, בחירת מזכירת פנים.

 עדת חברים, בחירת חלופה לתכנית הקהילה.ובחירת מרכז לובטבת:      סל הפרטות נוסף, 
 באדר א':   בחירת חלופה לתכנית הקהילה.

 עדת ביקורת, בחירת מרכז משק.ובסיון:       בחירת נציג ציבור לקרן מילואים, מרכז לו
 השתתפות החברים בהצבעות בקלפי

 כות ההצבעה. מבעלי ז 32%בשש השנים האחרונות, בכל ההצבעות השתתפו לפחות 
 בהצבעות גורליות המצב שונה לחלוטין.

 

בהצבעה על ההסכמה לפתוח בדיונים על שינויים באורח החיים בקבוצה השתתפו  - 4003במאי 
 מבעלי זכות ההצבעה. 20%

מבעלי  40%בשתי ההצבעות בנושא הפרטת המזון השתתפו מעל  - 4020ובמאי  4002באפריל 
 זכות ההצבעה.
חברים מנועים מלהצביע מסיבות אובייקטיביות )מחלה וכו'(. ישנם  20בון שבערך יש להביא בחש

חברים מצביעים רק כאשר נושא ההצבעה  40חברים שבאופן קבוע אינם מצביעים. בערך  20בערך 
 נראה להם חשוב די הצורך, ויש כמובן היעדרויות קצרות מועד )חו"ל, חופשה, מילואים ומחלה(.

 

 חברים )נכון לסוף שנת תשע"ד(. 240 - 260בהצבעות רגילות היא בין אי לכך ההשתתפות 
 

 משפיע!! -מי שמצביע 
 שלמה סמסון.      

 
 

 אסיפת חברים
 

 במהלך השנה שחלפה התכנסה האסיפה לדיונים עקרוניים וחשובים.
 על סדר יומה של האסיפה עמדו סעיפים כבדי משקל, שעתידים לקבוע את פני שלוחות לאן?

 היו ברוח נעימה, חברית ומלאת הערכה לעוסקים במלאכה הקשה.יונים וההצבעות הד
 לפעמים גלשו הדיונים לקולות רמים יותר מעל השגרה.נכון, 

ניתן לומר שהקולות היו קולות אמת של אותו חבר/ה שדבר מתוך לבו, שכאב את הדיון בסעיף זה 
 או אחר.

החברים על האפשרות שניתנה לנו לנהל את אני מבקש להודות בשם הנהלת האסיפה לציבור 
מבקשים לבקש סליחה באם פגענו במי מהחברים, כל זה נעשה אסיפות בצורה הכי טובה שיכולנו. ה

 בשגגה ובלהט הוויכוח.

 טובה חיים פרלשטיין.-שנה       

 



 

 

1. 

 מחלקת ביטחון 
 

שגם האופק הביטחוני עם  כמו בשנים עברו עיקר המאמצים שלנו מושקעים בכיוון הפלילי, למרות
 שהסיטואציות עלולות להסתבך. בדרךההתפתחויות באזורנו מצריך תשומת לב, ואין להקל ראש 

השנה נתנו יותר דגש לקידום של התקנת מצלמות במקומות מועדים לפורענות ואני מקווה שבשנה 
 הבאה גם סוף סוף יהיו מצלמות בשערים...

  .)למרות שבאזור לא חסרים מקרים שכאלו( ריצות וגנבותלא סבלנו השנה מיותר מדי פ ,סה"כ
 ,ן מדגיש את החשיבות בערנות של הציבור לגבי גורמים חשודים בשטח ודיווחים בזמןיאני עדי
)הגנבים בימנו עורכים סיבוב מקדים  על רצינות בשמירות כגורם הרתעה והקפדהשערים , סגירת

 .( ! בשטח ומי שלא רציני חוטף

וד העורף שינה את הקריטריונים האזוריים לקבלת תקציבים למרכיבי ביטחון וקיצץ לנו פיק ,לצערי
עד היום... המועצה עדין מנסה להילחם בהגדרות הנ"ל, בתקוה שזה  שניתןכמעט את כל התקצוב 

 אכן יעזור.
ות השנה ולאחל לו בהצלחה בתפקידו החדש.  יר כנפו ששמר אצלנו בלילאני רוצה להודות ליא

 ם בברכה את מחליפו מיכאל רווח )הבעל של אופיר(.ולקד
 שתורמים לי רבות מניסיונם האישי בתחום. ,ישראל רימון וחיים פרלשטיין ,י בצוותיתודה גם לשותפ

   .שתהיה לכולנו שנה שקטה ובטוחה
  ., רב"ש שלוחותצורי ביאלה

 
 

  נוי
 

ד השנה נהנה ממספר גדול של שע ,השנה נעשו שינויים בנושא עבודת הילדים. הנוי כוח אדם:
את ימי העבודה שלהם שיתאימו  תילדים, נאלץ לצמצם את כמות הילדים העובדים בענף ולווס

 לאילוצים התקציביים. כוח האדם מונה שלושה אנשים קבועים ושלושה ילדים: שקד בן ברוך, 
 , ועל הריסוס כיסוח הדשאים שאחראי על - רותם אלון ותומר חרובי. מאיר גודל

 ת העבודה ואותי שמשתדל לרכז את הכל ולסייע לכולם. שמוביל ומבצע א - יוסי רביץ
זה המקום להודות לאבי שכטר שנתן בקיץ כמעט חודש שלם בהתנדבות, וממשיך לתת יום בשבוע 

 כשמתאפשר.
 עצים שנערך השנה, התברר שיש בשלוחות מעל לאלף ומאה עצים.הסקר לאחר  גיזומי עצים:

עצים גבוהים ומסוכנים. גובהם של רוב  םזים של גיזוכמו בכל שנה ביצענו מספר ימים מרוכ ,השנה
אנו  ,עצמנו. לכןבכוחות העצים הללו הוא בין עשרים לשלושים מטר ואין באפשרותנו לטפל בהם 

מביאים קבלן גיזום עם משאית מנוף שמגיע לגובה של ארבעים מטר והדבר כרוך בעלות גבוהה 
 ה.מאד, וזו הסיבה שאנו מוגבלים למספר עצים מצומצם בשנ

 פרויקטים:

 לאחר זמן רב שנמנענו לטפל במקום. זהו מקום  ,השנה חידשנו את הגינון מתחת לחדר אוכל
           מערכת ההשקיה הישנה. שיפצנו את מורכב שדורש צמחים מיוחדים שלא זקוקים לשמש, ו

 ם.את האופניי מחנים היכןנדרשת משמעת מהציבור להשגיח שלא יכנסו ילדים, ולשים לב  ,כמו כן

 מחוצה לו, בצמחים עונתיים שמזכירת הפנים והגינה  חידשנו את סביבת המשרד של ,השנה
 בחורף ובקיץ, וכעת לפני השמיטה בצמחים רב שנתיים.

  .זה המקום להודות למשה עמית שמייעץ לנו לגבי אילו צמחים מעניינים ומתאימים לאזורנו   
 מין בחלוקת השתילים העונתיים. וכן עוזר בבחירת הצמחים שאנו מאפשרים לחברים להז

  ט"ו בשבט. השנה בשיתוף וביוזמה של ענף  לשכמו בכל שנה, גם השנה נרתמנו לפרויקט
הגד"ש, הבאנו מקק"ל מעל מאה עצי אלון וחרוב, ונטענו יחד עם החברים בשיתוף ועדת 

 תרבות חורשה בפרדס הישן.

 מצדי כביש  ההאלעצי ק את בעקבות סלילת שביל האופניים נאלצנו לעקור ולנסות להעתי
  על ידי שעדיין לא חודשה לגמרי ,הכניסה לקיבוץ וכן לבטל ולשנות את מערכת ההשקיה

 של האנדרטה.הקבלן בצד 
אנו עסוקים בגיזום מאסיבי של בחודשים האחרונים כמו שבוודאי שמתם לב,  הכנות לשמיטה:

לא הספקנו להגיע לכל מה כל רחבי המשק כהכנה לשנת השמיטה. העבודה עוד רבה, ובשיחים 
 שרצינו, ולתת מענה לכל החברים שפנו אלינו.

כל שנה אנו מנקים את בריכת הנוי פעם אחת. הדבר כרוך בלוגיסטיקה רבה. הוצאת  בריכת נוי:
הדגים ושמירה עליהם, ריקון המים, שאיבת הבוצה וניקוי על ידי ביובית וגיזום הצמחייה מסביב. 

יהיה ניתן להשקיע בחידוש דשאים עצים וצמחים, לכן אולי נוכל השנה בעקבות השמיטה לא 
 להפנות כספים מהתקציב על מנת לחדש ולשקם את בריכת הנוי.

 מצוות הנוי. חג שמח, שנה טובה ושבת שלום.
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 ועדת תרבות
 

 הרקיע עוד בהיר
 אך בערב כבר קריר

 בחלון אשר פונה לים.
 אי אפשר אולי לומר

 שהקיץ כבר נגמר
 יף יותר מוקדם.יש מתעאך השמ

 

 על הדשא בחצר
 יום מתחיל להתקצר,

 אך כמו דבר לא השתנה.
 אם אתה ידיד אמת 

 העמד פנים כעת,
 אל תגיד לי שעברה כבר עוד שנה.

  

 לא, זה לא יכול להיות,
 השנים הן לא שניות.

 אם תביט תוכל לראות
 שכלום לא השתנה.

 כל חושי מתקוממים,
 תן לי עוד כמה ימים,

 אהוד מנור. /ספקתי שום דבר השנהלא ה
 

 - רועים שהתרחשו בשנה החולפתיאזכיר מספר א
 לבוע. עצי חורש שבעתיד יהוו חורשה מצילה.שבט נטענו עצים בחלקה למרגלות הגבט"ו ב

 .עינות צוקים -לעין פשחה  - יצאנו לכמה טיולים
 נקרא: "כותבות הכל במכחול",לירושלים בעקבות משוררות ש

 "במשעולים בין דגניה לכנרת" טיול בעמק הירדן,
 וסיור סליחות בירושלים בערב בחודש אלול. 

 "פלונטר",  שיחקנו משחקי חשיבה עם חברת
 מכרנו וקנינו בשוק צדקה, חגגנו עם ענפי המשק היצרני בחג המשק,

 במלחמת יום כיפור,  שמענו הרצאות מעניינות מפי: ענת יהלום שנפצעה קשה
 ארז כוכבי סיפר לנו על רכבת העמק, 

ין מרתון ובהם שמענו במע ,תרבות יהודית בשלוחות ,"בצוותא" -מפגשים מרתקים שנקראו  השלוש
 . מפי חברי שלוחות שלוש הרצאות ברצף בערב אחד

 צבאיות. וערב שירי להקות ערב משירי אריק אינשטיין :שני ערבי שירה
 ערב תרבות של הקבה"ד שעסק בגיבורות וסיפורי גבורה של נשים. - רוח צפונית"אירחנו את "

אני מודה לצוות הגברה, לגידי כ, לתרצה, למטבח, לכולבו, ולהרבה אנשים טובים בדרך שעוזרים 
 .תרבותהלחברים שמשתתפים בערבי ו תמיד כשהם נקראים לדגל

 ומקווה שיצטרפו עוד חברי קהילה לתרבות שלוחות.
 

 אביטל עמית.      

 
 
 
 

 ספריה
 

 . עדיין לא תמה העבודה, אך בקרוב תסתיים.יה בסימן הטמעת נושא המיחשוביהשנה עמדה הספר
 ועוד. DVDתערוכות ספרים, תקליטורים,  6במהלך השנה התקיימו 

 בשבוע הספר, כבכול שנה, התקיימה הצגה לילדים הממומנת על ידי המועצה.
ים כבר מן הגיל הרך, בתקוה להקנות לקטנים הרגלי קריאה ועיון הקשרים עם הספרייה מתחיל

 בספרים. 
 מקטן ועד גדול מוזמנים.

 

 שנה טובה וקריאה מהנה       
 אורה חייקין.        
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 ועדת רכב
 

ון י, מטפלת בענייני רכב בהתאם לתקנון ומקיימת ישיבות לד4022הועדה נבחרה בחודש נובמבר 
ן שלוש עד ארבע פעמים בשנה. השתתפות חברי הועדה וסדרן הרכב ברוב בנושאים הרלוונטיים בי

הישיבות מלאה. במידת הצורך מוזמנים נהגי הבית לישיבות וכמו כן, כל חבר שמבקש לבוא לטעון 
 בנושא הרכבים.

 חברי הועדה מקבלים פרוטוקול של כל ישיבה וכמו כן, נמסר דווח מדי פעם לדף מידע.
ש עדיין מקום לשיפור התנהגות של חלק מהחברים )הנהגים( בכל הקשור על אף האמור לעיל, י

 על כל נזק שנגרם בזמן שהרכב אצלו או בשליטתו. הודעהבלו"ז שהוזמן,  עמידהלניקיון, מילוי דלק, 
נות יזהירה ושמירה על הבריאות ותקנהיגה תודתי לחברי הועדה על שיתוף הפעולה ואיחוליי ל

 הרכבים.
 

 ובסוביץ.יצחק מ       
 

 
 

 סידור רכב
 

שבה כלי הרכב והחברים נסעו ליעדם ושבו לביתם בריאים ושלמים.  ,עברנו שנה ב"ה די שקטה
קרה  -להוציא מקרים של פגיעה ברכב. שנעשתה בשוגג...., אך מעטים היו המדווחים שידעו לומר 

נאלצנו להשבית את כשזה התגלה ולא קיבלנו דיווח על הנזק,  םבה. רבים המקרים לנו מה שקרה
 לשלם הרבה כסף על תיקונים וזאת מאחר ולא הופעל הביטוח. כי לא דווח לו. ,הרכב

אני מבקש מכל הנהגים להקפיד על שמירת הרכב, לדווח על נזק שנגרם, לפעמים אנחנו גורמים נזק 
 לרכב אחר שלא ידענו ובעל הרכב כבר מפעיל את הביטוח שלו ואנחנו?

סידור רכב כמעט חוברת שלמה, אך אמנע מכך, ואבקש בצורה חברית  אפשר לכתוב על נושא
שום יחניה ברברס, כיבוי מזגן, כיבוי אורות, ר -ביותר מכל הנוהגים בכלי הרכב שלנו תשומת לב 

 דקות לכאן או לכאן משמעותיות. 20השעות. לפעמים  שליעד הנסיעה ושל מדויק 
תבצעו, שיתוף מלא עם הסדרן במקרה של ביטול דווח על תקלות, מחיקת הזמנות קבועות שלא י

 נסיעות. ובכלל שתהיה השנה הבאה עלינו לטובה. שנת נסיעה בטוחה.
 

 חיים פרלשטיין.       
 

 
 

 
 משאבי אנוש

 

 עוד שנה מסתיימת וזה הזמן להסתכל לאחור ולבחון מה נעשה בתחום משאבי אנוש בשלוחות.
 מים והשתדלנו לעמוד בהם. במהלך שנת תשע"ד הצבנו יעדים בכמה תחו

וה.קהילה( לשני  קהילה התכנסנו כל ההנהלות )מזכירות, ה.כלכליתהלאחר שהוקמה הנהלת 
אבל החשיבה המשותפת  ,מפגשים בהם ניסינו לגבש יחד חזון לשלוחות. לא הגענו להסכמות

ות הולידה מהלכים שאת תוצאותיהם עוד נראה בהמשך וקידמה את שיתוף הפעולה בין ההנהל
 השונות.

ת תוכניות עבודה יבתחום פיתוח המנהלים הבאנו הרצאה בנושא דיני עבודה, קיימנו סדנא לבני
בעקבותיה הוגדרו יעדים וניבנו תוכניות עבודה לכל ענף/פעילות. שלמנהלי ענפים ופעילויות בקהילה 

, קיבלו בהמשך השנה התקיימה סדנא בנושא משוב. המנהלים למדו כיצד לעשות משוב לעובדים
 משוב ממנהל הקהילה ונתנו משוב לעובדים בענף.

קידמנו בשיתוף עם ועדת חינוך את נושא עבודת הנוער בשכר בענפי הקיבוץ יחד עם תרומה של 
 חלק מהשכר לטובת פעילות חינוכית.

 עשינו תהליכי התייעלות בענפים שונים: מזון, מחסן בגדים והנה"ח. 
ו ממשיכים כל הזמן להתקדם כדי לעמוד בלוחות הזמנים להם בתחום המשכורות של החברים אנחנ

תוך  ,עבודה ולהתאים את עצמנו לשינויים בקיבוץ ולחוקי המדינההתהליכי את התחייבנו, לפשט 
 דאגה לפרנסת החבר בכבוד ולצמצום הנטל על הקהילה.

בכבוד, ובמבט קדימה נאחל לקיבוץ שלוחות שימשיך לצמוח ולהתפתח, שהפרנסה תהיה מצויה 
 שתהיה לכולנו שנה טובה! שנראה ברכה בעמלנו, בריאות ושמחה!

 

 הלה דנינו.       
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  משרד עורך דין
 

 פתחתי את משרדי בקיבוץ. 4002בחודש אפריל 
 בתחילת הדרך מרחל פרידליך, ליאת בן זאב,  -נהניתי בעבר משירותי מזכירות 

 דקלה מלאכי ובשנים האחרונות מתרצה אלון.
 

ן, בענייני בנקאות והנהלת חשבונות בכל הקשור למשרדי, אני נהנה משיתוף פעולה הדוק, כמו כ
 נימוסי ויעיל מכל הגורמים לרבות טיפול במערכת המיחשוב על ידי אריה שניידר.

 

רשימת הלקוחות כוללת מספר קיבוצים, חברי קיבוץ מכל שלושת התנועות, מספר ישובים בבקעה, 
 עפולה.מבית שאן וממהסקטור הפרטי תאגידים שונים ואנשים 

 

 בסך הכל יש לי סיפוק מהעבודה, שגם מאפשרת לי להיות בין התורמים להכנסות הקיבוץ ותאגידיו.
 

 יצחק מובסוביץ.       

 
 מנהל הקהילה

 

 לקהילת שלוחות,                                                             
" בהיכלו ולבקר' ד בנועם לחזות חיי ימי כל' ד בבית שבתי אבקש אותה' ד מאת שאלתי אחת"
 .'(ד, ז"כ תהילים)

" ערב"ה הינו כיפור ויום השנה ראש של הערב. להכנה תקופה, מקדים ערב יש ושבת חג לכל
 ועד השנה ראש ערב עד יום שלושים ונמשך אלול חודש בראש מתחיל הוא, ביותר הארוך( ההכנה)

 בדרך היא" ההכנה" אחר בערב. אחר" ערב" לכל מאשר יותר עמוקה משמעות לו יש. כיפור ליום
 לקראת להתכונן צריך ואחד אחד כל. האדם של היא ההכנה נוראים ימים בערב. הבית הכנת כלל

 הקהל את ומייצג התיבה לפני העובר, הציבור שליח להתכונן צריך ובמיוחד ,כיפור ויום השנה ראש
                                                                                                                                     '.ד לפני

 עצמו על חוזר שלכאורה, שלנו הטקסט. להפרדה ניתנים בלתי להיות צריכים והמתפלל התפילה
 תוכנית בתוכו כולל וגם מתפלל לכל אתגר מהווה", אבקש"ו שאלתי" על מדבר שהוא מכיוון

                                                                                                            .ומוצלחת אמיתית לתפילה
 הדברים את להשיג כדי ה"לקב שותף להיות צריך שאדם, היא התכנית ?התכנית אסביר מהי
 לעשות האדם על שאין כמובן, האדם של פעולה שיתוף ורשתד זו שותפות. עבורם שמתפללים

 מה" אבקש אותה' ד מאת שאלתי אחת" המזמור של המשמעות זו. תפילתו את שנוגדת פעולה
 באופן שהאדם אחר דבר הוא -" אבקש"וה, אחד דבר הוא" שאלתי"ה אם אבל, אבקש - ששאלתי

 אדם בין שותפות של הצד בה וחסראינה רצינית  התפילה אז, מנוגד אפילו או, מבקש מעשי
                                                                                                                                           .לאלוקים

. תיואדמו את משקה אינו אבל, טוב ליבול המתפלל חקלאי נולעצמ הרי אנו חקלאים, בואו ונתאר
 בענייני. להשיגה כדי עבודה הרבה משקיעים אנחנו כלל ובדרך, טובה לפרנסה מתפללים אנחנו

" שאלתי"ה בין תיאום ישנו בחיינו האחרים מהתחומים באילו", אבקש" וגם" שאלתי" גם יש פרנסה
 יכד, נובעצמי די משקיעים אנחנו האם אבל, בדרכינו ימשיכו שילדינו רוצים אנחנו"??? אבקש"וה

 עושים אנחנו האם להתפלל, אבל ילכו שילדינו רוצים אנחנו? בדרכינו ימשיכו פיה על אדוגמ שיראו
 להיות עלינו מבקשים אנו אותו דבר שכל", אבקש אותה שאלתי אחת" של המשמעות זוהי ?את זה

 וןבלש, לשאול רק לא. ובקשותינו מאוויינו את להשיג מנת על הנחוץ כל את לעשות, לרצון שותפים
 .)חייבים להשיג את המטרות( .מטרותינו את להשיג כדי, פעיל באופן לבקש גם אלא, קל

את "התרבות הארגונית".  ההיום יותר מתמיד, תחושתי ששדרת הניהול והציבור בשלוחות מטמיע
, ציפיות קובעת זו תרבות. חברתיות ומוסכמות אמונות, ערכים של כמכלול מוגדרת ארגונית תרבות
 הפעילויות מנהלי בקרב עשייהו אחריות ,שותפות ותחושת מחויבות, הדדית תלות, נהגותהת דפוסי

שלוחות מטמיעה את התרבות הארגונית, ארחיב על מנת  ,ייבעינ .מוביל הוא אותו והציבור
)הכנת תקציב, שיחות משוב, ניהול על פי יעדים  למידה וסדנאות"השאלתי" להמחיש.... זו לא רק 

ר מרגישים את יישום התוכניות בשטח, מי יותר ומי פחות, התנהלות כלכלית, אלא כב - ועוד(
דרי עדיפויות, קבלת החלטות, יישום החלטות, בקרה על הביצועים ועדכון , סחשיבה לטווח הארוך

 לזה אני קורא "אבקש". - תוכניות
שינוי  - במיוחד מאתגרתחברי ותושבי שלוחות היקרים, השנה הבאה עלינו לטובה, היא שנה 

אורחות חיים, עמידה בתקציב מאוזן, עמידה ביעדים, תהליך שיוך הדירות, קליטה לאגש"ח 
                                                                 שלוחות, הסדרת מערכות היחסים עם השכונה בשלפים...                                                                              

כל אותם ערכים של אמונה, חדשנות,  זוהי שנה שתכיל בתוכה "שאלתי" ו"אבקש" גם יחד.
, הם הערובה להמשך קיומה של שלוחות מקצועיות, אנושיות, אמון, הכלה, ולכידות חברתית

 לעתיד טוב ובטוח יותר.
 יוסי בוריס. שנה טובה,
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 ממרכז המשק

 

 קלה לסיכום, בוודאי לא בגיליון חגיגי של ערב ראש השנה.  השנה שחלפה איננה שנה
הרבה דברים קרו לא בדיוק כפי שאיחלנו לעצמנו בתחילת השנה. החורף לא היה משהו )בלשון 
המעטה...(, הגזר חווה את השנה הקשה ביותר מאז הקמתו, מפעל המוצרים שהושקעו בו מיליונים 

המדגה, הגד"ש, הרפת, המטע, ההודים והלול  -ות שלנו לא מצליח להתרומם. מצד שני, ענפי החקלא
מראים תוצאות יוצאות מהכלל, הרבה מעבר לתחזית. ענף המתכת פרץ השנה ויסיים, כך נראה, 

 בתוצאה טובה מאוד. ענפי התיירות, קיץ בקיבוץ והנופש הכפרי, עומדים בתוכניותיהם. 
 יתה נרשמת כשנה די מוצלחת. כך שאלמלא התקלה בגזר, מבחינה משקית, השנה דווקא הי

 

השלכות המשבר בגזר ילוו אותנו בשנה החדשה, שתהיה מהמאתגרות ביותר שהקיבוץ ידע. בשנה 
הקרובה הגזר, שהיה במשך שנים רבות המשענת העיקרית של הקיבוץ, יצטרך לעבור תהליך הבראה 

הענפים ימשיכו  קשה, והקיבוץ יצטרך להתרגל להסתדר עם הרבה פחות. נעשה כל מאמץ שיתר
להצליח לפחות כמו השנה, אם לא יותר. יש לנו נבחרת מובילה של מרכזי ענפים, שעושים עבודה 
נהדרת בכל קנה מידה, וזה המקום להודות להם. נהיה חייבים "לשנות את השינוי", ולצאת מהתקיעות 

 הקיים. שאפיינה את השנה שחלפה, פשוט מפני שלא יהיו לנו המשאבים להמשיך את המצב 
בפנינו עומדים איומים רציניים ומוחשיים, ונצטרך לקבל החלטות קשות, שישפיעו על עתידנו לשנים 
רבות. הדרך היחידה לדעתי לעבור את זה בשלום היא להיות מאוחדים, לראות יחד את המטרה 

ואחריות העיקרית, של קיבוץ צומח ומתפתח, קיים לנצח, המעניק לחבריו ביטחון כלכלי יחד עם חופש 
לעתידם. רק בדרך זו, של אחדות מטרה והתגייסות, כאשר כל אחד מוותר קצת, ותורם הרבה, נוכל 

 לצלוח את השנה המאתגרת העומדת לפתחנו. 
 

השנה, אולי יותר מתמיד, המשאלה של "שנה טובה" תלויה מאוד דווקא בנו. בהחלטות שנקבל, 
את זה, נשכיל לעשות ולהביט קדימה באומץ. אם  בנחישות שלנו ליישם אותן וביכולת שלנו להתאחד

 דו יסייע בידנו בגורמים שאינם תלויים בנו, נוכל לצלוח את המשבר ולצאת חזקים והקב"ה מצ
        .ומחוזקים

 יורם רותם.
 
 
 

 להלן מקבץ מענפי המשק:
 
 
 

 גזר
. כבר דווחו באסיפה שנה קשה עברה עלינו ואנו עסוקים במזעור הנזקים ובהתארגנות לעונה הבאה

גרמו לתוצאה  4022אך נזכיר בקיצור כי שילוב של גורמים רבים שחברו יחד לעונת  ,הסיבות לכך
 העגומה:

 

 .)עודפים גדולים של גזר באירופה כתוצאה מתנאי מזג אוויר טובים )שם 

 .בעיות בשוק הרוסי במחירים ובמוסר התשלומים 

 השקיה ובירידה באיכות הגזר.מיעוט גשמים בחורף שגרם לעלייה בהוצאות ה 

 .שערי מטבעות נמוכים מאד 
 ועוד...ועוד...

 

ולמרות הכול אנחנו ממשיכים הלאה ומקווים שהעונה הבאה תהיה טובה או לפחות רגילה...בבית 
האריזה אורזים את הגזר שנשמר בצוברים לפי דרישות השוק. המחירים במגמת עליה וגם הכמויות 

 בשדות התחילו בהכנת השטחים וכבר נזרעו חלקות ראשונות. המשווקות הולכות וגדלות.
 

    יוסי קנר.       
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 לול פיטום
הזה, כמו יתר המדגרים האחרונים,  המדגר. גם בשעה טובה סיימנו את המדגר הרביעי לשנה זו

 ונוס כספי.קיבלנו ב אף ועל כך טובה בעיקר הצטיינו בניצולת מזון הסתיים בתוצאה טובה מאוד.
 קווה שגם הוא יסתיים בתוצאה טובה.נהמדגר האחרון לשנה זו יגיע בערב סוכות ו

כאשר המשמעות היא שהאינטגרציה נושאת בכל עוף טוב, של אינטגרציה האנחנו ממשיכים במסגרת 
קונה את האפרוחים, התערובת, התרופות, החשמל והגז וכו', ומשלמת לנו מחיר  -הוצאות הגידול 

ההסכם בענף הפטם לק"ג משווק. בשיטה זו הסיכון שלנו הוא נמוך, אך גם הרווח בהתאם.  מובטח
 מה ששומר על מחירים טובים.בכמות האפרוחים בכל מדגר,  20% הקטנה של כממשיך, כלומר 

 

 ששון מעתוק.       
 

 
 מטע

 תמרים:
אחוזי ייצוא.  44ק"ג, עם  2רטון טון בק 40-נארזו כ סיימנו את גדיד הברהי לפי תכנון של איכות וכמות.

בימים אלו הצוות עסוק  גדיד החיאני הסתיים גם הוא. טון שווקו כאשכולות לעזה ולגדה. 20 -עוד כ
 ל איכות וכמות. בשפעה ובחוות עדן. עד כה הכל נראה לפי התכנון ש ,בגדיד המג'הול בבית

חצי מפוטנציאל הנטוע בקרקע,  זהטון מג'הול בכל האזורים, ש 200גדד יותר מ יסה"כ מתוכננים לה
 גדיד היבשים ימתין לסיום המג'הול ולסיום עונת הלולבים. נכון להיום.

 

בתחום הלולבים ישנה התפתחות מעניינת. השנה יצאנו לשוק עם לולבים ארוזים אחד אחד )יחולקו 
אזורית גם לחברים לקראת שוק ארבעת המינים( עם הדפס יפה ולוגו, בהשגחת בד"ץ והרבנות ה

שלנו. המוצר נשלח כבר לאוסטרליה, בלגיה, אנגליה וקנדה ויש התלהבות גדולה ממנו. בעתיד, מוצר 
 זה יתפוס נתח שוק שילך ויגדל וייתן מענה לעודפי הלולבים בעולם )שהולך ומסתמן(. 

ברצוננו להודות לאנשי הגזר על שנתנו לנו אכסניה לפרויקט זה, שדרש מהם המון  ,בהזדמנות זו
 שלומי עמר, וכמובן לבעלת הבית דליה תורן. לבלנות וסובלנות. תודה מיוחדת ליוסי וס

  לולבים. 30,000סה"כ צפויים לצאת את שערי הקיבוץ מעל  שנזכה לעוד ימים מרובים של שת"פ.
באופן כללי מתכוננים לשנת שמיטה, מסיימים את כל המטלות עד ראש השנה כגון: גיזומים בחלקות 

 ועדים לשוק החרדי, נטיעות, ודישוני סתיו אחרונים.ללולבים המי
 זיתים: 

 יימסקו לשמן.  טון 600 -זיתים למאכל מהזנים פיקואל ופישולין וכטון  230 -השנה נמכור כ
ימתין )טעויות נטיעה שתוקנה(. ההתאגדות האזורית לשיווק השמן פועלת  דונם צעיר ולא מניב  60-כ

אסי, מתחיל להיות מוכר וניתן למצוא אותו בחנויות רבות, בנוסף אנחנו בצורה יפה. המותג שלנו, שמן 
שותפות עם קבוצת יבנה ועוד. הפעילות הזו מצליחה להביא ו מייצרים שמן במותג פרטי לרשת מגה
 מקבלים עבורו.ש התמורהערך מוסף לשמן שלנו, ולהעלות את 

 שי פרס.        
 

 ענף המים
 ם עיקריים :מרכיבי 4 -פעילות ענף המים מתחלקת ל 

  תכנון אספקת המים במשך השנה לכלל הצרכנים, הנגזרת מתוכניות הענפים השונים, מעקב
 אחר אספקת המים והשימוש בהם, ושינוי תוכניות בעת הצורך. 

  אחזקת מערכת המים ופיתוחה כדי לספק מים למשתמשים השונים בכמות, באיכות ובלחצים
 ערכת.  מתאימים תוך  בקרה ושליטה מקסימלית במ

 ?החורף האחרון היה לא שיגרתי ולווה בחששות מרובים האם נוכל לעמוד ביעדים שהוצבו לנו
 ספקת מים בסתיו .אלשמחתי עברנו את האביב והקיץ ונראה כי לא תהיה בעיית 

המסופקים בתחום אחזקת המערכת, שנה זו התאפיינה בהשקעות מרובות בשיפור איכות המים 
דרוג  למערכות הסינון, הן בשטחי הבית והן בשטחי שפעה, לאחר שהתברר ש לגידולי הצומח. התבצע

 מהמקורות השונים.  השהגיעכי המערכת הישנה אינה מסוגלת להתמודד עם איכות המים הירודה 
 בשטחי הזיתים בשפעה עברנו להשקייה בקולחין מטוהרים לרמה שניונית, אשר הציבה בפנינו 

 את מערכת בחורף האחרון שיפרנו  ,באיכות הנדרשת. במקבילספקת מים אאתגרים לא פשוטים ל
 חלוקת המים בחלק משטחי הזיתים, תוך כוונה להמשיך בפרויקט גם בחורף הקרוב. בענף התמרים 
הוקמו ראשי שטח לנטיעות החדשות בשפעה. בענף הנוי מערכת ההשקייה עברה שינויים בכדי לחסוך 

כזית בעתיד. בימים אלו נבחנת אפשרות להשמיש את עלויות, והתאמה למערכת שליטה ובקרה מר
 בריכת הבטון הישנה כמאגר חירום למי שתייה.

 אני מאחל לכל בית שלוחות שנה טובה וברוכה, והיושב במרומים ימלא את כל משאלות ליבנו  לטובה. 
 

 .סימון נתן        
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 מהנעשה ברפת 
 שנה חדשה בפתח עומדת ומחכה

 תצא בבטחהזאת שמסתיימת  ,שחברתה
 מקווה להביא אתה בשורות חדשות ומפתיעות

 .פרנסה ושפע הזדמנויות ,בריאות
 

 שמונה חודשים מהשנה האזרחית מאחורינו
 :ואפשר להעריך בזהירות רבה איך השנה תראה מבחינה מקצועית  עבורנו

 וזאת גם בשל הגדלת העדר וגם בשל עלייה כלל , החלב זרם בכמויות יפות שלא ידענו כמותם
 הנתונים בפוריות מצוינים גם בשלוחת הפרות ובעיקר בעגלות. .ארצית בחלב

בחודשים האחרונים )חודשי הקיץ הלוהטים( עמלנו רבות בצינון הפרות כדי שיהיו להם תנאים 
בעזרה מהנוי כמובן, גם לשפר את פני הרפת  ,ופטימליים עד כמה שניתן. בנוסף לכך התפנינוא

 ועוד נותרה עבודה רבה.
מפוניה שסיים את שנת ונפרדים מנפאל חדשים עובדים בימים אלו אנו קולטים לעבודה ברפת שני 

 הלימודים במכללת כנרת בהצטיינות וחוזר הביתה לנפאל.
עד סוף השנה וכמובן  ככההשנה נראית כשנה טובה וכולנו תיקווה שזה ימשך  ,מבחינה כלכלית
 בשנים הבאות.

עזרה  ,לכל ענפי השרות בשלוחות  שנותנים לנו מעטפת של תמיכה בהזדמנות זו אני רוצה להודות
בלי תמיכתכם  ,תודה רבה .היוכמובן החשמל , בינוי, ביטוחמוסך, מסגריה, הנה"ח, אחזקה - ויעוץ

 זה היה הרבה יותר קשה.
לכל ומסירות בכל שעות היממה  ,אכפתית ותומכת ,תודה מיוחדת לצוות הרפת על עבודה מאומצת

 .ובכללם גם בשבתות ובחגים אורך השנה
 

 ולכל בית שלוחות רוצה אני לאחל בלי לגלוג
 שנה טובה של צמיחה ושגשוג

 שמחות ובריאות ,שנת אושר
 עם הרבה חברות ,קווהשנה של ת

 שנה של הליכה ביחד אל מול כל האתגרים
 .ביטחון מלא ביושב במרומים - והכי חשוב

 

      וקסמן. צביקה                                                   
 
 
 
 

 מענף ההודים
 נכון להיום כל שלושת האזורים מאוכלסים. 

 אפרוחים ואפרוחות.  40,000 -בבית אימון קלטנו השבוע מדגר חדש כ
ליד הגזר נמצאת הלהקה הבוגרת שתשווק לפני ראש השנה, להקה בעיתית עם הרבה  2-2באזור 

 כלל הפחות טובות שלנו. בדרך הן מחלות. התוצאות באזור זה 
שבועות,  עברו תקופה קשה של בעיות  22הודים והודיות בגיל  40,000)מטע( להקה של  2-3באזור 

 ברגליים. עכשיו כבר נראים יותר טוב. אלו ישווקו בחודשים אוקטובר, נובמבר.
 

תו של השנה כולה מסתכמת כלא מוצלחת במיוחד. אנחנו מתמודדים עם הרבה בעיות בריאות בעזר
דווקא המדגרים  ,קיצצו לנו במספר האפרוחים למדגר. מהניסיון שלנו "עוף טוב" ,ד"ר איתן קין, וכמו כן
 ק"ג למטר מרובע( הם המוצלחים יותר כלכלית. 20הצפופים יותר )מעל 

 

על מנת ליעל את העבודה ולחסוך בהוצאות, אנחנו חושבים לגייס חברים ולהקים מחדש צוות 
יעמיסו  30ק"ג בערך( וחברים מעל גיל  40יעמיסו את הזכרים ) 30חת לגיל למשלוחים. חברים מת

 ק"ג...( וכמובן שגם חברות מוזמנות להצטרף.  20את הנקבות )רק 
 אנחנו רוצים לשמוע מה דעתכם? האם אתם מעוניינים בתוספת שכר קלה ומהנה?  

 

 .וייס רענן
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 מדגה
קרפיונים,  -טון דגים  200ראש השנה הוא חג של אכילת דגים. עד ראש השנה אנחנו משווקים מעל 

 חברת  . שיווק הדגים נעשה דרךבורי ואמנונים. בתקופה זו של השנה הכמויות והמחירים טובים
 השיווק "דגת הארץ". לפני החגים פירקנו )הוצאנו את הדגים( ממאגר גורן )מאגר טוב(. 

את הדגים ממאגר שדה אליהו, אותו שכרנו לעונת הגידול במקום מאגר  נוציאלאחר חג הסוכות אנחנו 
של  באחד מאמנים דגיגים .מאגרים 4מגדלים ב גלבוע שלא התמלא בחורף. בשטח כפר רופין אנחנו 

 במאגר השני אנחנו מגדלים אמנונים ובורי .ו בשלוחות,קרפיונים שאותם היטלנו בבריכות 
 הםשם  ,אותם בבריכות משלוח סןכנאאת כל הדגים מכל המאגרים ו נוציאבחודשים הבאים אנחנו 

 לצערנו לא  ,התקפות של ציפורים בעיקר קורמורנים ושקנאים. השנהממוגנים מהקור של החורף ו
 ו דגים במאגר גלבוע, ומחודש יולי גדלו שם רק דגיגים של אמנונים. מתחילת עונת ההשקיה שלגידלנ

 מטע התמרים, המטע מושקה במי מדגה מליחים ממאגר סלו עקב המצוקה במים.
צוות המדגה מאחל לחברי ולתושבי שלוחות ולעומדים בראשה שנה טובה, ומודה על הגבוי והתמיכה 

מן השורה נותנים לנו. נקווה שהשנה הבאה עלינו לטובה אכן תהיה טובה שהנהלת הקיבוץ וחברים 
 לפחות כמו שנה זו. 

 .םאנחנו מזמנים אתכם לבוא ולבקר, להביא את האורחים ולראות את נדידת הציפורי
 

 .יחיאל נזרי      
 
 "קיץ בקיבוץ"

מתמקד בדרכים חדשות לשיווק המחנה לאור התרבות  "בוץקיץ בק"בפרוס השנה החדשה צוות 
המתחרים בשוק בשנים האחרונות. יתכן שנצטרך לנקוט בצעדים יותר "אקטיביים" ולא להסתמך רק 
על שיווק "מפה לאוזן". בשנה שעברה קיימנו "מפגשי בית" בקהילה בלונדון וראינו תוצאות טובות, 

ת.  הרגשנו הקיץ שבאמת יש לנו מפעל ברמה מאד גבוהה והשנה נרחיב את הפעילות לקהילות נוספו
 והיינו גאים על איך הכל פעל כל כך טוב. 

זו הזדמנות להודות לצוות ההסעדה שהיה מעל ומעבר, לכל המדריכים ומעבירי הפעילויות שעבדו 
 כל חברי שלוחות ששרדו אותנו בשבילים ובחדר האוכל.  לבמקצועיות ו

 :4022תבים שקיבלנו מהורה ממחזור קיץ נסיים עם ציטוט מאחד המכ

"I want to thank you both for the magic you make for our kids each summer, for your 
patience seeing them through their difficult and awkward years, for helping mold them into 
responsible and caring, quality young people.  Kol HaKavod to you on an absolutely stellar 
summer experience." 

 

 דבורה וקני.      

 
 שולחנה של מזכירת הפניםמ

 

 כה לנו שנה מאתגרת.אני רוצה להודות לכל בעלי התפקידים על העשייה הברוכה. מח
 זה המקום להודות ולברך על עבודת חברי המזכירות שמלווים וימשיכו ללוות אותי בעבודתי. 

ליוסי בוריס ויורם רותם על שיתוף הפעולה ועל עבודת הצוות. להנהלת הקהילה ולכל הציבור על 
 האמון והמשוב שאני מקבלת. 

 ילמות והחלטות לכאן או לכאן . תפקיד מזכ"פ הוא תפקיד מורכב המלווה בלא מעט ד
 אני רוצה לבקש סליחה אם פגעתי במישהו בעבודתי במהלך השנה. 

 אאחל לכל בית שלוחות שנה טובה, שנה של צמיחה, שגשוג ושפע שנת בריאות, 
 אושר ובשורות טובות. 

 

 אחתום במילותיו של יוני רועה
 

  סבלנים יותר שנהיה
  סלחנים יותר ושנהיה
  לצער ולא לאושר שנהיה
  ירוק יותר שנהיה

    מתוק יותר ושנהיה
 . נער של בעיניו ניצוץ שנהיה

 

  שלום יותר שנהיה
  חלום יותר ושנהיה
 . נפתחת בלב שמחה שנהיה
  שווים יותר שנהיה

  מקשיבים יותר ושנהיה

 רותם שכטר.     .לקחת רק ולא לתת שנהיה

 טובה -שנה 
 שלום -שבת 

 


